
PROTOKÓŁ NR XX/13

 z XX/13 posiedzenia Rady Gminy Mielnik

z dniu 8 marca 2013 roku

Sesja  Rady  Gminy  Mielnik  rozpoczęła  się  w  sali  konferencyjnej  Urzędu  Gminy  Mielnik

o godz. 8 00, zakończyła się o godz. 12 05.

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Otwarcia  XX sesji  Rady  Gminy  Mielnik  dokonał  jej  Przewodniczący  Rady  Gminy  Mielnik

Jan Zduniewicz.

Pan  Przewodniczący powitał  radnych  i  gości  zaproszonych  i  mieszkańców  Gminy  Mielnik

obecnych na sesji i przedstawiciela lokalnej prasy.

Przewodniczący Rady złożył życzenia z okazji Dnia Kobiet dla wszystkich Pań.  Dzisiejsza sesja

została zwołana przeze mnie na wniosek 5 Radnych Rady Gminy Mielnik i  informuję Wysoką

Radę, że otrzymałem zgłoszenie o powstaniu Klubu Radnych w ramach naszej Rady. Klub Radnych

„Razem dla Gminy Mielnik” oczywiście Klub został zarejestrowany w specjalnym rejestrze, który

prowadzi obsługa Rady. 

Członkowie Klubu to: 

Pani Radna Maria Boguszewska

Pan Radny Sławomir Leoniuk

Pan Radny Antoni Soszko

Pan Radny Zbigniew Jonio

Pan Radny Sławomir Pytel został upoważniony przez członków klubu jako Przewodniczący tego

Klubu.

Stwierdzam, że w sesji uczestniczy 14 radnych co stanowi wymagane qworum do prawomocności

obrad.

Pani Iwono czternastu, tak? 

Protokólant 

Tak.

Przewodniczący Rady 

Na protokolanta  dzisiaj powołuję Panią Iwonę Paździora – Patkowską  inspektora Urzędu Gminy.

Nasza etatowa protokólantka niestety nie mogła być.

Porządek  XX  sesji  Panie  i  Panowie  Radni  otrzymali  wraz  z  materiałami,  które  zostały

przygotowane przez 5 Radnych członków Klubu „Razem dla Gminy Mielnik”. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad na podstawie listy obecności.
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3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji nr XVIII i XIX Rady.

4. Zgłaszanie interpelacji i zapytań radnych.

5. Informacja Wójta o jego pracy między sesjami.

6. Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  zadania  inwestycyjnego  “TRYLOGIA  Park

Historyczny w Mielniku – etap I” oraz zamierzeniach, planach inwestycyjnych i podjętych

działaniach w tym zakresie w kolejnych etapach.

7. Informacja  Wójta  Gminy  o  podjętych  działaniach  w  sprawie  przywrócenia  kursów

autobusowych  w  przeszłości  realizowanych  przez  PKS  na  terenie  gminy  Mielnik  i

podejmowanych  innych  rozwiązaniach  dotyczących  zadań  własnych  gminy  w  zakresie

zaspokojenia zbiorowych potrzeb mieszkańców gminy Mielnik dot. rozwiązania problemów

z lokalnym transportem zbiorowym.

8. Informacja  Wójta  Gminy  o  podjętych  działaniach  i  planowanych  rozwiązaniach

dotyczących systemu organizacji  dowozu dzieci  do szkoły i  do domu na  terenie  naszej

gminy, w tym dzieci niepełnosprawnych.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu gminy Mielnik.

10. Podjęcie  uchwały w sprawie  zasad i  trybu przeprowadzania konsultacji  z  mieszkańcami

gminy Mielnik.

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

12. Sprawy różne i wolne wnioski.

13. Zakończenie obrad.

Pan Przewodniczący Rady 

Czy ktoś  z  Państwa Radnych,  bądź  Pan Wójt  ma  uwagi  bądź  propozycje  do  przedstawionego

porządku obrad? Proszę bardzo

Pan Wójt 

Szanowni  Państwo,Szanowni  Radni  w związku z  tym,  że  już  prosiłem o  przesunięcie  sesji  na

godz.  800 oraz  związku  z  tym,  że mam  dzisiaj  2  godziny czasu  bo,  na  godz.  13  mam być w

Warszawie  na  spotkaniu  ważnym  dla  nas  Wszystkich.  To  miałbym,  prośbę  o  zmianę  tylko

poszczególnych  punktów,kolejności poszczególnych  punktów, po  pkt.  3  był  pkt  związany  z

informacją gminy o podjętych działaniach  przywrócenia kursów autobusowych jako 4. Jako 5 żeby

była  informacja  o podjętych działaniach  i  planowanych  rozwiązaniach  dot.  systemu dowożenia

dzieci, pkt. 8 system dowożenia dzieci i jako 6 informacja Wójta  o realizacji zadania Trylogia i

następnie informacja Wójta o jego pracy między sesjami, a po tym zgłaszanie interpelacji i zapytań

radnych.  Jeżeli  zdążę,  jeśli  zdążymy w tym czasie  to  odpowiem,  a  jeżeli  nie  to  odpowiem na

piśmie. Dziękuję bardzo.
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Pan Przewodniczący Rady 

Proszę Pan Radny Sławomir Pytel

Panie  Przewodniczący,  Wysoka  Rado,  Panie  Wójcie,  Szanowni  Radni  czy Pan  Panie

Przewodniczący mam do Pana pytanie otworzył sesję, czy nie?

Pan Przewodniczący Rady

Przecież, otworzyłem obrady na początku. 

Pan Radny Sławomir Pytel

Nie słyszałem słowa otwieram sesję.

Pan Przewodniczący Rady 

Powiedziałem otwieram obrady XX sesji.

Pan Radny Sławomir Pytel

Dziękuję ślicznie.

Pan Przewodniczący Rady 

Tak też chyba to zostało zapisane, Pani protokólantko?

Protokólantka

Tak.

Pan Sławomir Pytel

Nie zgadzam się ze stanowiskiem Pana Wójta, dlatego że uważam że porządek obrad jest ustalony

w  sposób  uzasadniony.  Pan  Wójt  po  otrzymaniu  zapytań  i  interpelacji  będzie  miał  czas  na

przygotowanie odpowiedzi, aby były one wiarygodne i pełne.

Pan Przewodniczący Rady 

Wysoka  Rado  chciałbym  dodatkowo  poinformować,  no  i  zarazem  przeprosić,  że  przesunąłem

rozpoczęcie dzisiejszych obrad z 9 na 8 to było na prośbę Wójta. Kiedy ustalałem termin tej sesji,

nie znane mi były okoliczności, myślę chyba i dla Wójta skoro później wnioskował, że dzisiaj ma

jakieś ważne sprawy służbowe, jak mi mówił w Warszawie.  Myślę,  że Wójt ewentualnie jeżeli

Państwo sobie życzycie to powie Państwu co za ważne. Panie Wójcie ja myślę, że ta kolejność ujęta

tu w proponowanym porządku, we wniosku Radnych nie zmieni nam sprawy. Interpelacje będą

złożone  wnioski  również,  jeżeli  Pan  Wójt  zdąży  przed  wyjazdem,  bo  o  13  ma  być  Pan  w

Warszawie, tak?

Pan Wójt 

Tak. Przed 10 muszę wyjechać.

Pan Przewodniczący Rady

Rozumiem to tak a jeśli nie to nasze regulaminy, przepisy pozwalają, żeby Pan udzielił odpowiedzi

na piśmie dla Radnych dla zgłoszonych interpelacji i zapytania, czy koś jeszcze z Państwa Radnych
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chciałby.

Pan Wójt 

Ja już nie do programu, przepraszam Państwa bardzo, bo jest wśród nas jeszcze osoba, która nie dla

wszystkich  jest  może  znana.  Chciałem powiedzieć,  że  to  jeszcze  nie  nowy zastępca  Wójta  na

pewno,  natomiast  Pan  Maciej  Łapuć  jest  przedstawicielem kancelarii  prawnej,  która  obsługuje

Gminę Mielnik. 

Pan Przewodniczący Rady

Witamy Panie Mecenasie przepraszam, chciałem to zrobić troszkę dalej, ale mamy to już za sobą.

Dziękuję Panie Wójcie.

Pan Przewodniczący Rady

Czy koś z państwa, czy ewentualnie Pan Wójt wracając do kolejności porządku obrad,  chciałby

zabrać głos.

Pan Wójt

Chciałbym tylko dodać, że wydawało mi się, że  dwa tematy informacyjne mogą zająć nam sporo

czasu i może być później mało czasu na odpowiedzi na interpelacje, albo nie zdążę tego, ale jeśli

jest taka potrzeba, możemy iść z programem.

Pan Przewodniczący Rady

Wobec  czego  proponuję  abyśmy  utrzymali  ten  porządek,  który  został  przygotowany  przez

wnioskodawców. Wysoka Rado kto jest za tym, żeby ten porządek był zgodny z propozycją ujętą

we wniosku w sprawie zwołania sesji. 

Wysoka Rado,  będą  dzisiejsze  obrady prowadzone według porządku  tego jaki został  Paniom i

Panom Radnym przedstawiony w zaproszeniach i  który został  ujęty na ogłoszeniach na terenie

Gminy.

Informuję, że protokoły z XVIII i XIX sesji są wyłożone tu na sali obrad przy protokółującej Pani

Iwonie Paździora-Patkowskiej. Proszę Pan Radny Sławomir Pytel

Pan Radny Sławomir Pytel

Panie  Przewodniczący,  Wysoko  Rado,  Panie  Wójcie,  Szanowni  Państwo w  sprawie  właśnie

punktu 3.

(w załączeniu strona nr …...........)

Pan Przewodniczący Rady

Dziękuję bardzo. Rozumiem, że troszeczkę przerwał mi Pan Radny Pytel, bo ja nie dokończyłem

swojej wypowiedzi dotyczącej punktu 3,więc ja w tej chwili dokończę. Jeżeli do końca dzisiejszej

sesji, nie złożone zostaną przez Panie i Panów Radnych uwagi co do tych protokołów, zostaną one

przyjęte w takiej formie, treści jak zostały sporządzone i aktualnie są wyłożone przy protokólancie.
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Natomiast przyjmuję stanowisko Pana Radnego Sławomira Pytla w sprawie dotyczącej protokołów.

Myślę, że nie zajdzie taka potrzeba żeby ten wątek, który Pan Radny Pytel ujął,  nie odnoszący się

do tematyki tego punktu 3, czyli protokółu. Proszę bardzo.

Pan Radny Sławomir Pytel

Panie Przewodniczący mam odrębne zadanie, mój głos odnosi się właśnie do tego punktu, przyjęcia

protokołu z poprzedniej sesji XIX.

Pan Przewodniczący Rady 

Dla mnie to był tylko komentarz.

Pan Radny Sławomir Pytel

Nie, to jest moje stanowisko, żeby było zrozumiałe.

Pan Przewodniczący Rady

Zrozumiałem.  Dziękuję bardzo. Wracając do protokółu z tej sesji o której wspomniał Pan Radny

Pytel. Pani inspektor Elżbieta Szymańska zwróciła się do mnie, ja zapoznałem się z protokółem w

pierwszej wersji sporządzonej przez Panią Szymańską, uznałem, że sporządzony jest zgodnie z tym,

co było na obradach. Pan Radny przedstawił swoją propozycję, tekst uzupełnił w tym momencie,

uważałem, że trzeba przyjąć ten tekst w wersji Pana radnego, chodź w sensie nie odbiegał on moim

zdaniem znacząco od tego ujętego wcześniej. Zostało  ono poprawione, ujęte i Pan Radny został

poinformowany, chyba zadowolony. 

Przechodzimy do punktu 4. 

Mam prośbę,  ja  swój  telefon  komórkowy  wyłączyłem.  Jeśli  Państwo chcieliby to  samo  zrobić,

byłbym bardzo wdzięczny.

Proszę bardzo Panie i Panowie Radni, czy są interpelacje? Nie widzę. Czy są zapytanie do Wójta?

Pani radna Boguszewska

1. Panie Wójcie dlaczego wstrzymano pracę przy budowie kanalizacji?

2.  W biuletynie  Informacji  Publicznej  gminy Mielnik  jest  zamieszczone zarządzenie  Wójta  Nr

194/13 z dnia 25 lutego 2013r. w sprawie zmian w budżecie dział 921 – wykonie koncepcji działań

promocyjnych Park Historyczny Trylogia, zgodnie z umową zlecenie. Na jaką kwotę, na jaki okres i

z kim Wójt podpisał umowę zlecenia?

3.  W  sprawie  przeniesienia  od  nowego  roku  szkolnego  przedszkola  do  budynku  Szkoły

Podstawowej i Publicznego Gimnazjum w Mielniku.

Pomysł narodził się w 2012r., po spotkaniach Wójta i  Dyrektora szkoły. Znaczna część rodziców i

pracowników obsługi, nie kryli niezadowolenia z przekazanej informacji na zebraniu w przedszkolu

przez panią dyrektor.

Na październikowej sesji Rady Gminy, odniosłam się krytycznie do decyzji Wójta i Pani Dyrektor z
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uwagi  na  bezpieczeństwo  dzieci,  akceptację  nowych  warunków nie  adekwatnych  dla  dzieci  w

wieku żłobkowym i przedszkolnym (gwar i dzwonki w szkole)  oraz szukanie oszczędności w tej

placówce oświatowej. Panie Wójcie.

Czy  są  prowadzone  rozmowy Wójta  i  Dyrektora  szkoły  z  Radą  Pedagogiczną,  pracownikami

obsługi, rodzicami i dzieci i młodzieży ze szkoły podstawowej i gimnazjum publicznego, w sprawie

przeniesienia przedszkola do budynku szkoły od nowego roku szkolnego 2013/2014?

Na  ostatniej  sesji  informowano  radnych  o  przeniesieniu  przedszkola  po  rozbudowie  budynku

szkolnego.  Dlaczego  już  teraz,  czynione  są  prace  z  linią  telefoniczną  i  internetową?  Po  co  te

dodatkowe wydatki?

Pan Przewodniczący Rady

Pan Radny Witold Terebun

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie zadam 3 pytania: 

1. Czy Pani Katarzyna Turosieńska – Durlik jest zatrudniona na umowę zlecenie i na jaki okres jest

umowa i jaka jest pełna płaca miesięczna?

2. Czy Pani Katarzyna Turosieńska – Durlik ma uregulowany czynsz za mieszkanie za lata 2011 –

2012?

3. Ile kosztuje Gminę Dom Samotnej Matki w Tokarach, czy prawdą jest, że Pan Wójt przeznacza

na ten 26 tys złotych? Dziękuję.

Pan Przewodniczący Rady

Dziękuję. Proszę bardzo Pan Radny Pytel

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, Szanowni Państwo mam kilka pytań. Postaram

się przedstawić w takiej kolejności jak uznałem, że są najważniejsze

(w załączeniu do protokołu strony nr …... )

Jeszcze jedno pytanie, w zasadzie i do Pana Przewodniczącego i do Pana Wójta również, ale Panie

Przewodniczący dlaczego, że po ostatniej naszej rozmowie,  że w Gminie nie ma spraw trudnych,

ale są trudne pytania.

Dziękuję, to są na razie moje wszystkie stanowiska.

Pan Przewodniczący Rady

Dziękuję bardzo.  Proszę bardzo,  kto z  Pań i  Panów Radnych ma jakieś zapytania? Nie widzę.

Przechodzimy  do  informacji  Wójta  o  jego  pracy  między  sesjami.  Proszę  bardzo,  Wójt  Adam

Tobota.  Szanowny  Panie  Przewodniczący,  Szanowne  Panie,  Szanowni  Panowie  Radni,  dziś  w

zasadzie krótkie sprawozdanie, myślę że dłuższe będzie na sesji 22 marca. Mianowicie, dwie rzeczy

były główne w tym okresie, czyli sprawy związane z zamknięciem rozmów i negocjacji z Urzędem

Marszałkowskim  dot.  finansowania,  zamknięcie  finansowania,  czyli  podpisania  umów  na
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finansowanie przez Rząd i Urząd Marszałkowski, budowy kładki w Niemirowie  i  to już zostało

zamknięte,  także  wszystko  już  na  ten  temat  wiemy.  Druga  sprawa,  to  oczywiście  związana  z

realizacją inwestycji Trylogia,  czyli  z  przygotowaniem i zakończeniem spraw z dokumentacją i z

przygotowaniem zadania do realizacji. To, są jak gdyby dwie najważniejsze rzeczy, o pozostałych

powiem na sesji 22 marca. 

Pan Przewodniczący Rady

Dziękuję,  przechodzimy  do  informacji  Wójta  Gminy o  realizacji  inwestycji  Trylogia  Park

Historyczny  w  Mielniku  –  etap  I,  oraz  zamieszczeniach,  plan  inwestycyjnych  i  podjętych

działaniach w tym zakresie. Proszę bardzo.

Pan Wójt

Szanowni  Państwo,  wpłynęło  sporo pytań  związanych  z  Trylogią,  tutaj  od  Pana  Pytla  jako

Przewodniczącego Klubu. Być może, że nie jestem wstanie na wszystkie od razu odpowiedzieć.

Powiem  tak,  na  najważniejsze  wydaje  mi  się  tu  taj  sprawy  związane,  to  prawie  jak  zarzuty

zabrzmiały dot. przebiegu spraw związanych z zamówieniami publicznymi, dot. tej inwestycji, to

chciałem Państwu tylko powiedzieć,że na dzień dzisiejszy, że kontrolował nas Urząd Zamówień

Publicznych w tej sprawie, łącznie z tymi przetargami, o które Pan Radny Pytel pyta. Do tej pory,

nie mamy żadnej informacji żebyśmy naruszyli w jakikolwiek sposób prawo. 

Jeżeli chodzi o stan realizacji tego przedsięwzięcia, to chciałbym powiedzieć, że na dzień dzisiejszy

wygląda tak, bo tutaj jest sprawa dokumentacji i terminów bo to jest jak gdyby wiążąca sprawa. W

związku z tym, że nie udało się firmie wszystkich rzeczy zawartych w umowie wykonać w terminie

pierwotnym, po uzgodnieniach z Urzędem Marszałkowskim i po zmianie terminu rozstrzygnięć

związanych z konkursem na  Trylogie, aneksowaliśmy tę umowę przedłużając terminy wykonania

dokumentacji.  Na  dzień  dzisiejszy  sytuacja,  wygląda  tak,   (a  tutaj  podkreślić  muszę  mocno

ponieważ dwa  tygodnie  temu  w  Radziwiłłówce  padł  zarzut  od  jednego  z  członków  grupy

referendalnej,  że  ja  okłamuję  mieszkańców,  bo  nie  posiadamy  dokumentacji,  jak  również  nie

posiadamy zgody budowlanej na tę inwestycję). Szanowni Państwo, więc posiadamy dokumentację

budowlaną, która jest w Urzędzie Marszałkowskim, jak również posiadamy obecnie dokumentację

wykonawczą,  która  jest  analizowana.  Pierwsze  protokoły,  naszych  uwag  już poszły  do

wykonawców i został też narzucony wstępny termin naniesienia poprawek w tej dokumentacji. To

jeżeli chodzi o dokumentację budowlaną, zgoda budowlana na wykonanie tej inwestycji jest już w

posiadaniu, chyba już od 5 stycznia, mogę się pomylić, ale  najprawdopodobniej  5 stycznia,  jeśli

dobrze pamiętam była wydana. 

Jeżeli  chodzi  o  pozostały zakres  prac  związany z  tą inwestycją,  to na  dzień  dzisiejszy  muszę

Państwu  powiedzieć  został  ogłoszony  przetarg  na  wyłonienie  wykonawcy  budowy  Stanicy
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Cherptiowskiej  i wiem, że jest  skierowana umowa na finansowanie do Marszałka Województwa

Podlaskiego.  Tak  to  wygląda  na  dzień  dzisiejszy,  jeśli  chodzi  o  zaawansowanie  tych  prac.

Natomiast,  jeżeli  chodzi  o  szczegółowe  odpowiedzi,  bo  tutaj  np.  szczegółowo  specyfikacje

techniczne  wykonania  robót itd.,  to  żeby  odpowiedzieć  musiałbym  zobaczyć  w  dokumentacji

związaną z tym projektem.

Pan Przewodniczący Rady

Proszę bardzo.

Pan Radny Sławomir Pytel

Przepraszam Panie  Wójcie,  Panie  Przewodniczący,  jest  sytuacja  tego  rodzaju  Panie  Wójcie  ja

rozumiem, Pańską odpowiedź, ale rozumiem też to, że Pan nie odpowiada faktami, a na spotkaniu

jak mieliśmy uzgodnić termin sesji wyznaczenia mówił Pan, że może Pan jutro może na wszystkie

pytania odpowiedzieć. Bardzo proszę, aby przeszedł Pan do konkretów, po kolej na każde pytanie,

bo zawarte jest nie wypowiedzi, że coś było, że uważam, tylko proszę określić jak tu jest dokument

kiedy i gdzie został podpisany i co oznacza. Dziękuję bardzo.

Pan Wójt

Szanowni  Państwo.  Nie  jestem  wstanie  podać  daty  podpisania  wszystkich  dokumentów,

związanych z tą nie jest to jedna rzecz, którą robimy i nie są,  jedyne dokumenty które podpisuję.

Oczywiście przygotuję na piśmie dokładnie wykaz terminowy i dat. Ale spróbuje przeanalizować

pytania, które Pan do mnie zwrócił i to co potrafię w tej chwili odpowiedzieć to odpowiem.

1.  Gdzie  były  przechowywane  rekwizyty,  które  trafiły  do  Gminy,  zostały  przyjęte  do  Studia

„ZODIAK” Hofman, czas ich przechowywania i miejsce?  Rekwizyty zostały przyjęte umową, na

zasadzie umowy, został sporządzony wykaz przyjętych rekwizytów, została dokonana wycena, tych

rekwizytów, zgodnie z katalogowymi cenami, jakie dotyczyły tych rekwizytów. Tak jak Państwu

mówiłem, wartość tych rekwizytów na dzisiaj to jest 880 tysięcy złotych. Zostały one przyjęte i

były przechowywane są przechowywane w budynku byłej strażnicy granicznej. Budynek jest w tej

chwili  nie  jest  ogrzewany,  także  kosztów  jak  gdyby  związanych  z  tym  nie  ponosimy.  Część

rekwizytów  trafiła  do  Zespołu  Szkół,  jest  wykorzystywana  przez  młodzież  w  różnego  rodzaju

inscenizacjach. A najcenniejsze rekwizyty trawiły do Ośrodka Dziejów Ziemi Mielnickiej, są  na

wystawie. Część rekwizytów jest myślę, że tu Pan Dyrektor mnie sprostuje, żebym się pomylił była

na wystawie w Filharmonii Podlaskiej. Część rekwizytów nie z Trylogii, a z „Wojna i Miłość” jest

w  tej  chwili  wypożyczona  i  bierze  udział  w  realizacji  filmu  który  ma  tytuł,  taki  roboczy

„Hiszpanka”, jest to film nagrywany-historia Powstania Wielkopolskiego. Również nasze rekwizyty

jeżdżą  na targi turystyczne, jak również wypożyczaliśmy nasze rekwizyty do szkół, które albo mają

bohaterów z Trylogii,  albo mają jako bohatera Sienkiewicza, zgłaszały się do nas i na zasadzie
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wspólnych lekcji  historycznych  i  pokazywania  rekwizytów tam  między innymi  Siedlce,  gdzieś

jeszcze  już,  ja  wszystkich  nie  pamiętam  w  tej  chwili.  Także  taki  jest  los  tych  rekwizytów.

Rekwizyty dostaliśmy bezpłatnie, jest to zapisane w umowie, także żadnego z tytułu tego kosztów

nie ponieśliśmy. Jako koszty pozyskania tych rekwizytów, można zaliczyć moje trzykrotne wyjazdy

do Warszawy na rozmowy z przedstawicielami Studia Zodiak. 

Pytanie 2 dotyczące zmiany terminu, to muszę sprawdzić w dokumentacji.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Chciałbym tylko do pierwszego dodać, Panie Przewodniczący do pierwszego, przepraszam. Panie

Wójcie do pierwszego.

Pan Wójt

Nie tak będzie lepiej. 

Pan Radny Sławomir Pytel

Właśnie po co ma zostawać. Panie Wójcie, mam do Pana pytanie dlaczego Pan nie odpowiada jakie

są koszty składowania na terenie Gminy rekwizytów na Straży Granicznej w Placówce. I słyszałem,

że Pan wypowiadał się że są w magazynach PERN-u rekwizyty złożone zostały.

Pan Wójt 

Znaczy ja jak ...

Pan Radny Sławomir Pytel 

Proszę o rzetelną odpowiedź.

Pan Wójt 

Już mówię,  jak najbardziej  rzetelną Panu odpowiedź innych nie udzielam. Chciałbym zaznaczyć.

Chciałbym również powiedzieć  tak, ja informowałem  Państwa przed przyjęciem rekwizytów, że

prowadzimy rozmowy związane z   możliwością  umieszczenia  tych  rekwizytów w magazynach

PERN-u, w magazynach Straży Granicznej, bo na tamten moment takie możliwości były. Później,

gdy w międzyczasie  przyjęliśmy budynek po byłej straży granicznej, to część rekwizytów trawiła

do tego budynku, chociaż jest tu Zastępca Komendanta Straży Granicznej,  może powiedzieć, że

przez  pewien  czas  również  w  Placówce  Straży  Granicznej  w  piwnicach  składowaliśmy  te

najcenniejsze rzeczy, ale też Straż Graniczna nie żądała w zamian od nas w zamian żadnych opłat

za użyczenie tych pomieszczeń. W związku z tym, nie ponieśliśmy i nie będziemy ponosić kosztów

związanych z utrzymaniem tego. 

Pan Radny Sławomir Pytel

Panie  Wójcie,  nie  udzielił  Pan  odpowiedzi.  Proszę  o  konkrety.  Czy była  jakaś  umowa  ustna,

pisemna zawarta, dotycząca zajęcia magazynów ze Strażą Graniczną, czy z PERN-em?

Pan Wójt



10

Nie było takich umów. 

Pan Radny Sławomir Pytel

To na jakiej Pan zasadzie majątek Gminy oddaje, składasz do miejsc, które w zasadzie nie mają

związku z Gminą? Jak Pan rządzi majątkiem Gminy? Pytam Pana

Pan Wójt 

Wie Pan, była rozmowa z Komendantem Straży Granicznej. Uzyskaliśmy jego zgodę na użyczenie

tej placówki, po zgodzie Komendanta Podlaskiego.

Pan Radny Sławomir Pytel

Czy było zawarte jakieś porozumienie na piśmie? 

Pan Wójt

Nie, tylko było z naszej strony, wystąpienie na piśmie o udostępnienie magazynów.

Pan Radny Sławomir Pytel

Dziękuję.

Pan Wójt 

Proszę bardzo. Na jakich warunkach została podpisana....

Pan Przewodniczący 

Panie Wójcie, moment Pan Radny Troc

Panie  Wójcie  mam  pytanie  dotyczące  rekwizytów,  w  trakcie  coraz  dalej  sięgamy  tym  więcej

informacji wiemy. I tu Pan powiedział, że z początku miały być to rekwizyty z Trylogii, z tego co

tutaj słyszę, jak słyszałem wcześniej to i z kilku innych filmów te rekwizyty są. Czy to, praktycznie

tak jest, że Gmina Mielnik wyczyściła wszystkie magazyny Studia Zodiak i wszystko zabrano? W

związku  z  tym,  niech  Pan powie  jakie  rzeczywiście  do  końca  te  rekwizyty z  jakich  filmów i

dlaczego są one wzięte akurat przez Gminę Mielnik, z czym to się wiązało, czy to była taka umowa

ze Studiem Zodiak, że nie tylko rekwizyty z Trylogii, ale i inne rekwizyty, które rzeczywiście nie

wiem czy będą wykorzystywane w tym Parku.

Pan Wójt 

Umowa jest zawieszona na naszej stronie internetowej. Jest dostępna publicznie, także można się z

nią zapoznać. W tej umowie wyraźnie nie ma określonego, to myśmy decydowali, które rekwizyty i

ile bierzemy, i to nie są tylko magazyny Studia Zodiak Hoffman, ale np.  rekwizyty  z Muzeum

Historii Filmu z Łodzi dot. filmu „Starej Baśni”, również żeśmy przejęli,  ale  to  są też rekwizyty

praktycznie  roczne,  czyli bardzo  nowe  z  filmów  „Wojna   i  Miłość  1920”.  To  wszystko.  Czy

wystarczy taka odpowiedź?

Pan Stefan Troc

Ale, czy one te rekwizyty nie związane z Trylogią, czy one są, czy była konieczność ich wzięcia czy
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będą wykorzystane, do czego one będą służyły w ogóle?

Pan Wójt

Znaczy ja myślę, że tak jak rozważaliśmy Park Historyczny, to są różne wydarzenia historyczne, nie

tylko jedna  sama  Trylogia  w przeszłości,  to są różne elementy na placu,  a nie tylko  w  samym

Cherptiowie,  będą  się  odbywać  i  posiadanie  takich  strojów,  jak  gdyby  obniża  nam  koszty

przygotowań  takich  przedsięwzięć.  Zakładaliśmy,  że np.  stroje  z  filmów Wojna  i  Pokój,  gdzie

będziemy mogli wykorzystać stroje przy różnych wydarzeniach związanych z historią Polski,  tak

jak np. obchody 11 listopada, czy święto konstytucji 3 maja. Wiecie Państwo to są bardzo dobrze

zadbane stroje,  jeśli  chodzi  o  te  pozostałe  i   wydawałoby   się,  że skoro możemy je  uzyskać  i

nieodpłatnie i  wykorzystać u siebie,  to dlaczego tego nie zrobić? Czy coś jeszcze Panie Stefanie?

Pan Radny Stefan Troc

Nie, dziękuję.

Pan Wójt

Punkt trzeci na jakich warunkach została…

Pan Radny Sławomir Pytel

Drugi Panie Wójcie.

Pan Wójt

Powiedziałem, że na drugi z głowy tego nie znam odpowiedzi, muszę sięgnąć do dokumentów. Na

jakich warunkach została podpisana umowa. Ja myślę, że tutaj zrobimy tak, że ja mogę tę umowę

udostępnić. Bo też trudno na 4 strony umowy, w tej chwili z pamięci przedstawić. Punkt czwarty.

Pan Radny Sławomir Pytel

Panie Wójcie, Panie Przewodniczący mogę tylko jedno zdanie?

Pan Przewodniczący Rady

Ja nie widzę problemu.

Pan Radny Sławomir Pytel

Jeżeli, nie to proszę w tej chwili o zdyscyplinowanie mnie. 

Pan Przewodniczący Rady

Proszę, proszę, może to posłuży Panu Wójtowi bardziej, dodatkowe wyjaśnienia.

Pan Radny Sławomir Pytel

Panie Wójcie,  pytanie to  przeszedł Pan, tak do porządku dziennego: ja  to  udostępnię,  proszę o

konkrety. Kiedy i w jaki sposób Pan ją udostępni? Na stronie internetowej, czy w jakiś inny sposób?

Pan Wójt

Możemy poprosić zaraz pracowników aby zrobili kserokopie. 

Pan Radny Sławomir Pytel



12

Rozmawiajmy o konkretach, rozmawiajmy o konkretach, Panie Wójcie.

Pan Wójt

Dobrze. 

Pan Radny Sławomir Pytel

O faktach, cały czas proszę od początku tej kadencji.

Pan Wójt

Panie Sławku, Pan żąda ode mnie żebym ja całość dokumentów wszystkich, aby miał szczegółowo

w głowie.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Absolutnie. 

Pan Wójt 

Ale Pan doskonale wie, że przez całe dwa lata mógł Pan również sięgać i skorzystać z tych 

dokumentów.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Nie lubię w pokojach załatwiać spraw. 

Pan Przewodniczący Rady

Panie Wójcie, Panie Radny 12 marca  mamy posiedzenie komisji 22 marca XXI sesję ja myślę, że

Wójt po zapoznaniu się,  Panie Wójcie, i o to proszę, po zapoznaniu  z konkretnymi zapytaniami

dotyczącymi konkretnych tematów, czy problemów od Radnego, przygotuję Pan dokumenty, bądź

wyjaśnienia i wyjaśnienia na najbliższych spotkaniach Rady, bo tu w niektórych momentach  Pan

Radny prosi aby publicznie. Więc myślę, że mamy na to czas, a dzisiaj taka rozmowa między Wami

dwoma, muszę to powiedzieć, czy wyjaśni wszystko czy w pełni.

Pan Wójt

Panie Przewodniczący 

Pan Radny Sławomir Pytel

Ja myślę z całym szacunkiem dla  postawy  Pana Wójta,  że nie ma wszystkiego w głowie,  ja to

rozumiem jako człowiek. Jestem dla niego, w tym zakresie zobowiązany, ale Wójt nie od dzisiaj tą

sprawą zajmuję bo nie wiem, do kogo mam się odwołać, żeby Wójt zrozumiał czego ja chcę, czy ja

tak niewyraźnie mówię?  Przedstawiłem swoje pytania na piśmie  np.  do tego pytania,   ile ofert

wpłynęło na wybranie oferenta dotyczącego wykonania dokumentacji? I jak to było robione?

Pan Wójt

Jeżeli chodzi o wykonanie dokumentacji spłynęła, jedna oferta, wpłynęła jedna oferta.

Pan Przewodniczący Rady

Panie Radny, czy nie będzie lepiej, jak  Wójt  w pełni przygotuje te  wyjaśnienia  na każdy temat,
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który Pan poruszył.  

Pan Radny Sławomir Pytel

Mnie  interesuje  dzisiaj,  ten  temat  dlatego,  że  Wójt  obiecał   w  poniedziałek,  że  od  ręki  w

poniedziałek mi może powiedzieć.

Pan Wójt

Panie Przewodniczący, mówię za chwilę przekażę umowę, powiem pracownikom, skserują umowę.

Otrzyma Pan pełną umowę.  Ja nie mówię, że ja unikam tej odpowiedzi, tylko dostanie Pan taki

dokument.

Pan Radny Sławomir Pytel

Ale  ja  chcę  dzisiaj  podyskutować,  o  takich  ważnych  sprawach.  Zamieszcza  się  ogłoszenie  o

ofertach, zmienia się przed dzień termin, przedłużenia. Dlatego, że nie wpływa oferta, wpada się w

panikę, to są  moje  przypuszczenia,  bo tylko tyle mogę robić, bo nie znam faktów.  Proszę mnie

wyprostować, jeżeli nie mam racji,  wpada się w panikę. Szuka się  na siłę  oferenta,  że wykona

zadanie, zapomina się o tym, żeby nawet wykonać otwarcie sesji. Nawet jeśli była jedna oferta. Czy

Pan się wstydzi publicznie powiedzieć, co się dzieje w Gminie? Panie Wójcie?

Pan Wójt

Ja  się  nie  wstydzę  nic  mówić  publicznie  powiedzieć  rzeczy,  które  tutaj  się  zajmujemy  i

prowadzimy,  ale  proszę  mi  wierzyć,  że  mieliśmy sześćdziesiąt  parę  zapytań  w tamtym roku i

mieliśmy 12 przetargów. Proszę mi w tej chwili, nie żądać w tej chwili, żebym ja całą umowę Panu

z głowy powiedział.  Ja  w tej  chwili  mówię  tak,  Pani  Skarbnik poprosi  Pani,  żeby skserowano

umowę związaną z wykonawstwem dokumentacji dla Pana Pytla. Zaraz dostarczymy. 

Pan Radny Sławomir Pytel

Znowu Pan, Panie Wójcie użył sformułowania mieliśmy sześćdziesiąt zapytań w sprawie, różnych

spraw. Czy sprawa Trylogii jest sprawą, chodź jedną z tych sześćdziesięciu? Czy ich waga przerasta

je wszystkie sześćdziesiąt i jeszcze trzy razy tyle? Pytam Pana Wójta, czy Pan naprawdę zajął się

Trylogią  jako  zwykłą  budową kładki  pieszej przez  Kamionkę?  Pytam Pana  Wójta  o  konkrety,

proszę o konkrety to jest poważna inwestycja, stwarza Pan swoim postępowaniem zagrożenie dla

finansów Gminy i doprowadzi Pan inwestycję do tego stopnia, że Pan tylko rozgrzebie i się ona

urwie,  nie  dostaniemy dofinansowania,  zostaniemy z  długami,  które  będziemy musieli  zapłacić

osobom które przystąpią i wykonają pracę. Proszę o rzetelność.

Pan Wójt 

Szanowny  Panie  Radny,  na  pewno  w  trakcie  realizacji  tego  zamówienia  i  tej  umowy,  było

szczegółowo wszystko rozpatrywane, na pewno też analizowaliśmy sytuację z radcami prawnymi.

Dlatego  ja  nie  wszystko  zostawiam  sobie  w  głowie,  jeżeli  sprawa  została  załatwiona.  Zaraz
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będziemy mieli  umowę,  przekażę  Panu  tam wszystkie  zapisy zostały  przyjęte.  Jeżeli  chodzi  o

dokumentację,  to jest  pełny projekt budowlany i  wykonawczy.  My,  wszystkie te projekty  w tej

chwili posiadamy, ale ja poproszę Pana Romaniuka, żeby sprawdził z tym wykazem, który Pan nam

zapisał i potwierdzimy to. 

Pytanie V. Czy wykonawca zamówienia uzyskał we własnym zakresie i na własny koszt wszelkich

dokumentów,  opracowań  i  wytycznych  niezbędnych  do  prawidłowej  realizacji  wdrażania  i

prowadzenia inwestycji. 

1.Badań geotechnicznych gruntu – tak 

2.Warunków technicznych prowadzenia robót (jeśli będą wymagane) w odniesieniu do 

Archeologicznych Zdjęć Polski – tak 

3.Warunków technicznych gestorów sieci przyłączenia obiektu do sieci (z upoważnieniem 

inwestora)-tak

4.Warunków technicznych obsługi komunikacyjnej (z upoważnieniem inwestora) - tak

5.Decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia (z 

upoważnieniem inwestora) – tak

6.Uzgodnienia projektów na każdym etapie opracowania:

- z rzeczoznawcami ds. zabezpieczeń ppoż, sanitarno- higienicznych oraz bhp i ergonomii,

- z zarządcami sieci infrastruktury sieci – jak najbardziej

7.Wystąpienie o wydanie decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego – również

Pytanie VI. Czy wykonawca zamówienia we własnym zakresie i na własny koszt wykonał lub 

przystąpił do podpisania umów na realizację. 

1.Opracowanie przedmiarów robót objętych projektami. 

2.Opracowanie  kosztorysów  inwestorskich  oraz  ich  aktualizacja  po  upływie  jednego  roku  od

opracowania, jeśli do tego czasu nie zostanie wyłoniony wykonawca robót budowlanych.

3.Opracowanie Zbiorczego Zestawienia Kosztów.

4. Opracowanie Studium Wykonalności projektu porównujące zakładane koszty użytkowania dla

przyjętych rozwiązań projektowych i przychody z tytułu prowadzonej działalności.

5. Opracowanie programu kulturalnego.

6. Uzyskanie wymaganych prawem pozwoleń administracyjnych w tym decyzji o pozwoleniu na

budowę w oparciu o upoważnienie wykonawcy przez zamawiającego

7.  Pełnienie  nadzoru  autorskiego  na  etapie  wykonawstwa,  w tym wizytacje  terenu  budowy co

najmniej raz na tydzień we wszystkich branżach objętych projektowaniem, w tym udział w radach

budowy,  uzgadnianie  indywidualnej  dokumentacji  technicznej  i  rysunków  warsztatowych

opracowywanych  przez  wykonawcę  robót  budowlanych,  kwalifikowanie  odstąpień  od
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zatwierdzonego projektu budowlanego. Zakłada się realizację robót  w okresie  od 01.2013 r.  do

końca 2014 r., zakładany okres realizacji prac budowlanych: 24 miesiące.

Tak, łącznie z pełnieniem nadzoru archeologicznego, co jest zawarte w umowie. 

Pan Radny Sławomir Pytel

Ale tu jest 7 pkt., proszę odpowiedzieć konkretnie.

Odpowiedzi Pana Wójta na punkty z pytania VI.

1. Tak

2. Tak

3. Również

4. Tak

5. Jest

6.  W  tym  przypadku,  myśmy  pomagali,  jako  Urząd  Gminy,  żeby  przyśpieszyć  procedurę

administracyjną. 

7.  To,  zostało  zapisane  w  umowie,  w  tej  pierwszej  umowie  przy  projektowaniu,  bo  firmy

projektujące mają pełny nadzór architektoniczny, aż do zakończenia inwestycji.

Pytanie  VII.  Jaki jest stan realizacji inwestycji  w zakresie niżej wyszczególnionych procesów,

gdyż minęły wszystkie wyznaczone terminy wykonania zamówienia:

etap proces Termin wykonania

Etap I Koncepcja Funkcjonalno – 
Użytkowa

20.09.2012 r.

 Koncepcja wielobranżowa 20.09.2012 r.

 Studium Wykonalności 20.09.2012 r.

 Projekt budowlano- wykonawczy 20.09.2012 r.

 Charakterystyka energetyczna 20.09.2012 r.

 Zbiorcze zestawienia kosztów 30.07.2012 r*

 Przedmiary i Kosztorysy 
inwestorskie

30.07.2012 r*

 Specyfikacje techniczne 20.09.2012 r.

Etap II Pozwolenie na budowę 15.11.2012 r.
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1. posiadamy

2. posiadamy

3. posiadamy

4. posiadamy

5. również

Pan Radny Sławomir Pytel 

Charakterystykę energetyczną – bo nie usłyszałem?

Pan Wójt 

Powinniśmy posiadać, ale to muszę sprawdzić.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Ja nie rozumiem, powinniśmy? 

Pan Wójt

Proszę bardzo bo, to co wiem, to mówię.

6. posiadamy

7. posiadamy

8. Co Pan rozumie przez specyfikacje techniczne? Rozumiem, że to są karty...

Pan Radny Sławomir Pytel 

To, jest ogólne pojęcie. 

Pan Wójt 

Pozwolenie na budowę, również posiadamy.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Pytając, jeżeli można, czy jest zrobiony harmonogram prac wdrożenia tej inwestycji?

Pan Wójt

Harmonogram prac był opracowywany razem ze składaniem wniosku.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Czy moglibyśmy się z nim zapoznać jako Radni? 

Pan Wójt 

Tak, z tym że on ulegnie zmianie ze względu na...

Pan Radny Sławomir Pytel

Mnie interesuje stan na dzień dzisiejszy. 

Pan Wójt

Dobrze, zaraz poprosimy bo to jest cała, cały proces konsultacji. Poprosi Pan Panie Michale Panią

Agnieszkę o harmonogram, który był przy projekcie do Urzędu Marszałkowskiego. Zgodnie z tym
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harmonogramem który składaliśmy do Urzędu Marszałkowskiego, prace powinny się rozpocząć w

pierwszym  kwartale  2013  roku.  Do  tych  pierwszych  prac,  miało  należeć  wykonanie  instalacji

energetycznej, czyli powstanie trafostacji, po to  żeby te wszystkie firmy, co miałyby wchodzić w

drugim kwartale, miały już przygotowany teren do wejścia na budowę. W tej chwili w związku z

tym, że rozstrzygnięcie również konkursu w Urzędzie Marszałkowskim przesunęło się o prawie

dwa miesiące, jak też w związku z tym, że później  następowała kwalifikacja, analiza powtórna

dokumentacji, którą  myśmy składali i uzupełniania tej dokumentacji,  w związku z tym,  z chwilą

podpisana  umowy na  finansowanie  tego, będziemy  jednocześnie  aneksować sprawę

harmonogramu, ze względu na to, że już w tym harmonogramie, w którym zapisaliśmy nie jesteśmy

tego rozpocząć-realizować w pierwszym kwartale, ale dokładny harmonogram, zaraz Pan otrzyma.

Pan Przewodniczący 

Przechodzimy do Maćkowicz.

Pan Sławomir Pytel

W związku z tym nie mam pytań.

Pan Przewodniczący 

Nie, nie to kolejny, wystąpienia i zapytania.

Pan Radny Sławomir Pytel

Może poczekać na kolejny. 

Pan Przewodniczący

To poczeka.

Pan Radny Sławomir Pytel

To nie jest sprawa istotna. 

Pan Przewodniczący Rady 

Punkt  7.  Informacja  Wójta  Gminy  o  podjętych  działaniach,  w  sprawie  przywrócenia  kursów

autobusów w przeszłości realizowanych przez PKS na terenie gminy Mielnik i podejmowanych

innych rozwiązaniach dotyczących zadań własnych gminy, w zakresie zaspokojenia zbiorowych

potrzeb  mieszkańców  gminy  Mielnik  dot.  rozwiązania  problemów  z  lokalnym  transportem

zbiorowym.

Pan Wójt

Szanowni  Państwo,  czy  ja  mógłbym  połączyć  odpowiedzi bo  one  się  łączą  tych  2  punktów

dotyczących organizacji dowozu dzieci szkolnych i komunikacja na terenie Gminy?

Pan Przewodniczący Rady

Ja myślę, że nie ma problemu. Panie Radny one się ściśle łączą?

Pan Radny Sławomir Pytel 
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Powiem może tak, proszę łączyć. Najwyżej drugi szybko miniemy, wprowadzisz Pan informację i

zakończymy bardzo szybko.

Pan Przewodniczący Rady

Ale te dwa punkty ściśle się wiążą. 

Pan Radny Sławomir Pytel

Ja rozumiem, ale nie możemy ich rozłączyć. 

Pan Przewodniczący Rady

A nie, nie. 

Pan Radny Sławomir Pytel

Radnym można wmówić wszystko.

Pan Przewodniczący Rady

Pan Wójt złoży informację, a Radni ocenią czy zostały one wyczerpane z obu punktów. 

Pan Radny Sławomir Pytel

Radni, ocenią jeżeli Pan ten punkt wprowadzisz i powiedzą, że wnioski zostały wyczerpane, padną

dwa słowa i wszystko, koniec. Kolejność należy zachować, ja nie wiem co Pan Wójt knuje.

Pan Przewodniczący Rady

Ale w wypowiedziach będziesz Pan wiązał że to dwie sprawy przecież.

Pan Wójt

Szanowni Państwo, ja nie  chcę  rozłączyć tych dwóch spraw ponieważ komunikacja jako całość.

Czy kierunki rozwiązania komunikacji na terenie Gminy Mielnik przyjęliśmy jako całość? Czyli

opracowywaliśmy potrzeby związane z potrzebami komunikacyjnymi, sprawami na terenie Gminy

dla mieszkańców i ta sprawa toczy się od lata znaczy od czerwca ubiegłego roku, kiedy PKS nam

zawiesiła wszystkie kursy na wakacjach, kiedy nie mieliśmy transportu podczas wakacji.  W tej

chwili  przyjęliśmy  po  różnych  rozmowach  z  firmami,  które  zajmują  się  transportem,  bo  nie

wiedzieliśmy  czy  w  ogóle  będzie  zainteresowanie  organizacją  komunikacji na  terenie  Gminy

Mielnik  przez  jakieś  podmioty,  które  świadczą  usługi  transportowe.  Dzisiaj  wiemy,  że  takie

zainteresowanie będzie, w związku z tym przyjęliśmy takie kierunki, że opracowujemy swój własny

rozkład jazdy po terenie Gminy Mielnik, łącznie z dowożeniem dzieci, gdzie robimy takie zapisy

żeby skrócić trasy dowozu dzieci, nie tak jak jest dzisiaj, że jadą godzinę czasu  tylko, żeby ten

dowóz był dużo krótszy. W związku z tym, oceniliśmy koszty dowożenia dzieci za poprzednie lata i

stwierdziliśmy, że jeżeli w tych samych lub niższych kosztach w całości firma, która by wzięła

udział  w  przetargu,  zagwarantowała nam,  czyli  przystąpiła  i  złożyła ofertę,  że  wykona  nam

komunikację na terenie Gminy Mielnik, z połączeniami trzy krotnymi w ciągu dnia, czyli rano na 8

do lekarza, w południe, żeby można było wrócić do domu i po południu, żeby można było rozwieść
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czy w południe byłby jeden rozwóz, a po południu byłby  jeszcze  drugi rozwóz dzieci oraz żeby

zabezpieczyła nam komunikację na ternie Gminy we wszystkie wolne dni od szkoły, czyli ferie i w

wakacje oraz żeby przynajmniej jeden lub dwa kursy były w niedzielę, i tutaj dopasowywaliśmy tak

te kursy, żeby one były np. do pociągu do Warszawy, do autobusów na Warszawę, po południu i na

Białystok. Takie kierunki przyjęliśmy, chcemy to zrobić przetargiem, łącznie z dowożeniem dzieci i

mamy nadzieję,  że znajdzie się taki oferent,  który zaproponuje nam obsługę komunikacyjną na

terenie Gminy, w ramach kosztów tych które ponosimy na dowóz dzieci, liczymy się, że może być

drożej, troszeczkę drożej o 20-30 tysięcy, niż te koszty dowożenia dzieci, które ponosimy dzisiaj.

Oczywiście,  w  tym  całym  sposobie  podchodzenia  do  komunikacji,  jest  pytanie  które  się  już

pojawiło pośród różnych mieszkańców, co będzie z naszymi tymi autokarami szkolnymi. I to jest

okazja dzisiaj, żebym ja do Państwa skierował pytanie bo są dwie możliwości związane z tym, co w

przetargu  możemy  zapisać.  Możemy  zapisać,  że  firma,  która  będzie  świadczyła nam  usługi

komunikacyjne wydzierżawia na naszych warunkach te dwa autokary i nimi  również świadczy te

usługi komunikacyjne. Bo jak myśmy chcieli wpisać w przetargu sprawy komunikacji mianowicie,

chcieliśmy wpisać,  żeby te kursy,  które są na przewóz dzieci,  żeby rozpoczynał  się  tak  jak się

rozpoczynają dzisiaj, czyli z placu szkolnego. Również jest tak, w tym projekcie komunikacyjnym

zrobione, że te poranne autobusy, które będą zwozić dzieci i mieszkańców do lekarza, czy dzieci do

szkoły.  Przyjeżdżają  tu  do Mielnika i  z Mielnika zabiera wszystkich chętnych, którzy  chcieliby

jechać do Siemiatycz, autobus, który już tu zgodnie z programem, będzie czekał i będzie po prostu

powiedzmy sobie  do Siemiatycz  do  Mielnika,  albo  nie  wiem z  Sokołowa  do  Mielnika,  przez

Siemiatycz, albo z Łosic, bo takie firmy są zainteresowane komunikacją na terenie Gminy Mielnik.

Druga możliwość, czyli pierwsza – że możemy wpisać w przetarg, że wydzierżawiamy dla

danej firmy te autokary na okres zakładaliśmy, że przetarg będzie ogłaszany na okres dwóch lat.

Tak żeby, no i firma wiedziała, że może sobie zaplanować i my żebyśmy nie stawali co roku przed

dylematem kolejnego przetargu.  Druga możliwość związana z tymi autobusami, to jest to, że w

przetargu nie wpisujemy dzierżawy tych autobusów dla firmy, która wygra, natomiast zostawiamy

sobie i sprzedajemy w przetargu te autobusy i za tą sumę kupujemy 25 osobowy bus, taki na nasze

potrzeby. W tej wstępnej dokumentacji, ponieważ ona nie jest jeszcze zakończona, bo jeszcze nasi

prawnicy tego nie realizowali.  W tej wstępnej dokumentacji mamy zapisane, że firma, która  się

podejmie organizacji komunikacji na terenie Gminy Mielnik ma i to, jest ustalone z Panią Dyrektor,

ma obowiązek w ramach tej komunikacji, tej kwoty którą przeznaczamy na  tą  komunikację, trzy

razy w ciągu  miesiącu, w miesiącach szkolnych nieodpłatnie zawiedzie nasze dzieci na basen do

Białej Podlaskiej. W tym zapisujemy, że firma, która wygra przetarg na komunikację na terenie

gminy,  daje  nam  2,5  tysiąca  kilometrów  bezpłatnych  na  te  dwa  lata,  w  ramach  wycieczek
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szkolnych, lub w ogóle na to co szkoła zachce zdecydować się wykorzystać to. Jak również chcemy

zapisać, żeby ten podmiot, bo tak jest, że szkoła pięć razy w roku wyjeżdża na wycieczki i myśmy

liczyli  kilometraż  i powinniśmy się 2,5 tysiącach kilometrów zmieścić się w tych wycieczkach,

które jeździmy. Zapisujemy w tym też, np. w specyfikacji przetargowej, która jest przygotowywana,

że  na te wycieczki szkolne powyżej  100 kilometrów, firma daje nam autobusy z klimatyzacją i z

lepszym  komfortem.  Taki  jest  kierunek  przygotowywanych  zmian  i  liczymy,  że  koniec  marca

początek kwietnia będziemy w stanie już mieć wszystkie ekspertyzy i wszystkie dane i ogłosimy

przetarg,  tak żeby w maju najpóźniej taka komunikacja na terenie Gminy mogła funkcjonować.

Chciałem też powiedzieć, że w ramach tego przetargu, a mamy taką prawną możliwość, wpisaliśmy

również, że firma która wygra przetarg zatrudnia naszych kierowców, którzy do tej pory pracowali i

nasze opiekunki do dzieci, które rozwożą i przywożą, korzystają bezpłatnie z przejazdów podczas

przewożenia dzieci ze szkoły i do szkoły. Także, wszystkie warunki związane z dowozem dzieci,

były ustalone  również  z  Panią  Dyrektor.  Pani  Dyrektor  była  w składzie  tego zespołu,  który ja

powołałem,  który  pracował  tutaj  parę  miesięcy  nad  przygotowaniem  tego  projektu  nowej

komunikacji.

Pan Przewodniczący Rady

Proszę.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado,  Panie Wójcie, Szanowni Państwa, nie bez przyczyny pkt

znalazł  się w porządku obrad  wnioskowanym przez nas, gdyż 24 lutego tego roku otrzymałem

telefon od osoby o znacznym statusie społecznym w Gminie Mielnik, która mówi:  Sławek ratuj.

Pomyślałem sobie,  jeżeli taka osoba  mówi do mnie takimi słowami, to co się dzieje  w Gminie.

Mówię niech, proszę przyjechać porozmawiamy. Przyjechali do mnie i okazuje się, że mają petycję,

boją się jej  podpisać,  bo nie wierzą nikomu w tej  Gminie.  Co się dzieje w tej Gminie? Pytam:

Pytam Pana, Panie Wójcie?

A petycja brzmi tak...

(załącznik do protokołu str. nr ….............)

Jeżeli,  mam się  odnieść  do  Pana wystąpienia,  Panie  Wójcie  z  całym szacunkiem,  wszystkiego

wysłuchałem, starałem się merytorycznie doszukać się spraw i rozstrzygnięć, ale nasuwają mi się

dalsze  pytania.  Dlaczego ja, jako  Radni dowiadujemy się o działaniach Wójta  z innych źródeł?

Gdzie badania rynku i badania właściwych potrzeb społecznych?  Jaki dokument o tym stanowi?

Jakie dokumenty stanowią o podejmowanych działaniach Pana Wójta? Już w dodatku ogłoszenie o

przetargu. Jakie jest zapotrzebowanie na w zakresie komunikacji? Kto gdzie i dlaczego ma jeździć?

Czy Wójt robił jakieś badania, takie rzetelne, solidne w tym zakresie?  I co o tym świadczy, jakie
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dokumenty. Dziękuję.

Pan Wójt 

Dziękuję.

Pan Przewodniczący Rady

Panie  Wójcie,  jeszcze  chciałbym  jedno,  przed  Pana  wypowiedzią.  Ja  rozumiem,  że  Wójta

informacja  dotycząca zorganizowania  transportu  zbiorowego,  a  przy  tym  powiązane  z

zabezpieczeniem za co Gmina jest odpowiedzialna do prawidłowego dowóz dzieci do szkoły,  i ze

szkoły jest to efekt chyba dwukrotnych zobowiązań Wysokiej Rady, Wójta do podjęcia działań w

tym zakresie, w tym temacie. Rozumiem, że te działania jeszcze się nie skończyły, tak? 

Pan Wójt 

To znaczy, my w tej chwili  przygotowujemy już  jesteśmy po,  tak mamy analizy z tamtego roku,

które dostarczył nam PKS z przewozu mieszkańców na terenie Gminy Mielnik miesięczny, wiemy

ile jedzie z Niemirowa, ile jedzie z Wilanowa tymi kursami, które do tej pory były. Nasz projekt nie

zakłada na przykład kursów, które utrzymuje PKS w tej chwili,czyli tego porannego itd., dlaczego

Szanowni Państwo dlatego, że te kursy które robi PKS w tej chwili, one wynikają z zadań Powiatu

siemiatyckiego.  Mianowicie  zabezpieczenia dowożenie dzieci  do szkół średnich i  to nie  od nas

zależy  ani  od  PKS-u,  bo  oni  mają  jakieś  tam  wspólne  uzgodnienia  z  powiatem,  że  te  kursy

świadczą,  ponieważ Powiat musi zabezpieczyć komunikację pozwalającą na dojazd młodzieży do

szkoły średniej,  z terenu powiatu i te kursy myśmy nie uwzględnialiśmy w naszych przetargach, bo

one i tak będą funkcjonowały. Myśmy, uwzględnili dodatkowe kursy, ja zanim powiem jeszcze jak

to  się  odbyło,  tylko  jedną  dygresję  na  marginesie  Szanowni  Państwo,  wszyscy się  widzę  boją

Wójta, jak w starej dobrej piosence z kabaretu Dudek. 

Pan Andrzej Maruszeczko 

Nie wszyscy. 

Pan Wójt

No tak, są Ci którzy mają swoje interesy i uważają, że lepiej poświęcić wiele dla tych interesów.

Pan Andrzej Maruszeczko

Nie wszyscy bezinteresownie. 

Pan Przewodniczący Rady

Przepraszam, proszę.

Pan Andrzej Maruszeczko

Bo, to jest pomówienie. 

Pan Wójt

Nie, to taka dygresja moja. Ja nikogo nie pomawiam. Jeżeli Pan Radny mówi, że się boją, boją to
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znaczy,  że  mogę  wysnuć  wniosek,  że  się  boją.  Państwo  jesteście  tu  i  wypowiadacie  się  to

rozumiem, że nie wszyscy się boją i chwała Bogu za to, ale też nie można mówić w imieniu czyimś,

nie podpisany też wezmę tutaj  Panie Radny  zaraz  taki  sobie  papier,  z tyłu  o i  powiem, a ja w

imieniu moich 800 wyborców występuję w tej sprawie, albo powiem coś takiego, bo do mnie ktoś

dzwonił, że i nie dokończę, bo bym Pana obraził. 

Szanowni Państwo, Pani Mario,  byliśmy na rozmowach w PKS-ie formalnie, prawnie mieliśmy

pewne  oceny prawne,  że  nie  możemy dofinansować kursów PKS-esu.  Ponieważ jest  to  spółka

prawa handlowego,  Pan Maciej  może to  potwierdzić.  Samorząd nie  może dopłacać,  bo byśmy

naruszyli zasady konkurencji. W związku z czym, są pisma, występowaliśmy do Starosty Powiatu

Siemiatyckiego z prośbą o organizację połączeń na terenie gminy Mielnik z powiatem. Starosta

odpowiedział,  że  w  zakresie  w  którym  go  interesuje,  on  ma  zorganizowany,  a  reszta  go  nie

interesuje.  Pismo  jest  do  wglądu  jeśli  Państwo  by  chcieli.  Przyjęliśmy,  szukaliśmy  różnych

rozwiązań,  bo  tak  jak  powiedział  Pan  Przewodniczący  zobowiązaliście  mnie  do  rozwiązania

problemu. Mówię teraz w jaki sposób. Przedstawiłem to, bo wiem, że jest to temat ważny, bo nieraz

był podnoszony tutaj na sesji rady, dlatego też przy okazji zebrań wiejskich, które ja uważam też za

formę konsultacji społecznych z mieszkańcami mówiłem o takim sposobie przygotowywania się do

konsultacji, że są takie możliwości, że tak mniej więcej będą wyglądały, nasz rozkład i że takie są

możliwości  związane  z  autobusami.  My  jeszcze  nie  zamieściliśmy  tego  przetargu,  bo  nie

skończyliśmy analiz  prawnych  i  cały czas  jeszcze  nad  tym pracujemy.  Ja  mam pytanie,  jeżeli

Wysoka Rada uzna, że ja mam  pozostawić  tak jak jest,  to proszę przegłosujcie i ja nie będę się

zajmował tym problemem. Jeżeli mam natomiast  dokończyć to, co proponuję, czyli przygotować

ten przetarg, ogłosić go i spróbować czekać, aż któraś z firm zaproponuje nam najlepsze warunki na

obsługę i na te dodatkowe kursy. Jak to było, mamy te przejazdy wiem jak to było, że jest niewielka

liczba ludzi i nie dałoby się ogłosić przetargu na same dodatkowe kursy, bo to by nas bardzo drogo

kosztowało. Natomiast w powiązaniu z dowozem dzieci już przewoźnikom to się opłaca. Szanowni

Państwo,  rozmawiałem również  z  Proboszczami,  bo  to  też  kwestia  niedzielnych  kursów.  Tak,

rozmawiałem dla nas może nie ma to problemu, ale dla wielu starszych ludzi na wsi, jest problem.

Wprowadziliśmy taki kurs, który np. będzie jechał w niedzielę przez Pawłowicze - Oksiutycze do

świętej  Góry  Grabarki,  tamtędy  przez  asfalt  do  Radziwiłłówki,  Radziwiłłówkę,  Moszczonę,

Maćkowicze,  Osłowo  i  będzie  przywoził  na  za  piętnaście  dziesiąta  do  Mielnika,  i później  w

południe będzie odbierał, później pojedzie do Niemirowa, będzie brał ludzi. Jest taki przygotowany

kurs,  którego  nie  było.  Oczywiście  z  przewoźnikiem,  to  jest  taka  sytuacja,  że  w  przetargu

zapiszemy, że po analizie półrocznego funkcjonowania tego systemu, usiądziemy do rozmowy, czy

coś może poprawić czy coś też zmienić. Dopóki tego się nie zrobi, to też dalsze uwagi trudno tutaj
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analizować. 

Pan Przewodniczący Rady

Panie  Wójcie  mam  pytanie?  Czy  jest  Pan  wstanie  na  12  marca  na  posiedzeniach  komisji

przedstawić warunki przetargu, tak ażeby Rada się zapoznała, konkretnie ze szczegółami tego?

Pan Wójt 

Na 22 marca.

Pan Przewodniczący Rady

Na 22 marca.

Pan Wójt 

Na sesję 22 marca jestem wstanie przedstawić rozkład.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, Wysoka Rado, Panie Wójcie ja uważam, że jest to temat

wałkowany od dwóch kadencji i nikt do tej pory nie pokusił się o to żeby zrobić rzetelne badanie

rynku, one są zmienne i mogą ewaluować, ale czy na dzień dzisiejszy jest rzetelna, rzetelne badania

przeprowadzone  bez  konsultacji mieszkańców o zapotrzebowaniu z konkretnej wsi na konkretne

wyjazdy.  Czy są  dokumenty jakieś?  Czy rozmowa na  wsi  na  zebraniu  sołeckim,  gdzie  chodzi

garstka ludzi mogą być miernikiem konsultacji społecznych, problemów komunikacji w gminie? Tu

potrzebne rzetelne badania potrzeb rynku, potrzeb tych społeczności. Jeżeli Pan zastanawia się nad

tym jak zorganizować to, ja po prostu mówię .

Pan Sołtys z Osłowa

Ci ludzie mówią tak, a jutro inaczej na tych sołeckich zebraniach, trudno dogodzić wszystkim.

Pan Przewodniczący Rady

Bo temat  jest  złożony.  Proszę nie  róbmy polemiki  takiej,  bo temat  jest  bardzo złożony, proszę

kontynuować. 

Pan Radny Sławomir Pytel 

Dziękuję  Panie  Przewodniczący.  Chciałem  poruszyć  taką  kwestię,  nie  dokończyłem  swojej

wypowiedzi,  w  zakresie  propozycji  solidnych  badań  rynku,  mogą  być  badania  ankietowe

skierowane  do  wszystkich  mieszkańców  naszej  gminy  imienne  z  wyszczególnieniem  ich

zapotrzebowania na kursy.  Wyciągnięcie średniej  w tym zakresie, daje nam możliwość podjęcia

rozwiązań  takich,  które większą część  społeczności  naszej zadowoli.  Nie  możemy  zadowolić

wszystkich, ja rozumiem. To są moje propozycje. 

Pan Wójt

Rozumiem.

Pan Radny Sławomir Pytel 
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To są solidne podstawy do tego żeby zacząć coś robić. Dziękuję.

Pan Wójt

Ja myślę, że na tyle solidne podstawy mamy mając bazę danych z ubiegłego roku przewoźnika od

PKS-u. Solidną bazę mamy patrząc codziennie, kto przyjeżdża do lekarza i kto rano czeka z jakich

miejscowości, itd., i  nie jesteśmy wstanie przewidzieć, że ktoś nam powie na wsi, że za tydzień, za

miesiąc  zachoruje  i  będzie  potrzebował  jechać  we wtorek.  Dlatego  musimy podjąć  tutaj  jakieś

działanie i zobaczyć, sprawdzić i to może Szanowni Państwo nie na dwa lata ten przetarg, tylko na

rok  i po roku zobaczymy jak to  faktycznie funkcjonuje i  zmienimy,  ale  wydaje mi się,  że jak

zaczniemy jeszcze powtórnie konsultacje robić, to może się okazać, że nas wakacje zastaną bez

połączeń, bo przetarg to też jakiś okres czasu zakładając, że nie będzie odwołań.

Pan Przewodniczący Rady

Panie Wójcie,dalej jest ważne zobowiązanie Pana przez Wysoką Radę do działań w tym zakresie i

ja nie widzę podstaw, żeby zaprzestać tego. To trzeba zrobić. 

Pan Wójt 

Dlatego było pytanie. Jeżeli Rada uzna, że powinienem zatrzymać te działania, to ja je zatrzymam. 

Pan Przewodniczący Rady

Proszę.

Pani Radna Boguszewska

Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, Panie Wójcie intencją wnioskodawców dzisiejszej sesji, nie

jest  utrudnianie  wam pracy,  lecz  tak  jak  mówił  mój  kolega  przedmówca,  lecz  chęć  mówienia

otwarcie, po prostu. Zwoływać te nasze posiedzenia, komisje, sesje, bo ta petycja która dla Pan jest

w  ogóle  nie  ważna,  że  mówił  Pan,  że  jest  w  ogóle  nie  ważna.  Ja  ją  oglądałam,  czytałam  i

rzeczywiście potwierdzam mieszkańcy, pracownicy, wszyscy dookoła  nawet i radni boją się,  boją

się po prostu postawy masz iść prosto odważnie, chyba jedynym przykładem jestem ja jako radna,

bo nie  boję  się  niczego  i  mówię  wprost,  nigdy nie będę  podejmować decyzji,  bez  konsultacji

społecznych.  I  tu  jeszcze  dopowiem,  Panie  Wójcie  –  moja  deklaracja  przedwyborcza,  którą

obiecałam wszystkim swoim wyborcom mieszkańcom całej Gminy, nie tylko Mielnika, że będę im

po prostu służyła w sposób taki, będę przyjmować od nich postulaty, różne nawet i skargi, zażalenia

będę przedstawiać na forum Rady i będę pomagać  rozwiązywać problemy życia codziennego i tu

właśnie zapewniam, że pozostanę w takiej samej aktywności jak dotychczas, do końca tej kadencji.

Dziękuję.

Pan Radny Troc

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado cieszę się,  że jakieś tam działania zostały podjęte w celu

rozwiązania problemu, ale ten problem jak tu było wspomniane praktycznie nie istniał do momentu,
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jak Gmina nie zakupiła autobusów. Problem się pojawił,  od kiedy może Sekretarz pamięta,  jak

rozmawialiśmy w poprzedniej kadencji. Różni Dyrektorowie byli PKS-u,  itd.,   i ten problem się

pojawił wtedy jak Gmina we własnym zakresie zorganizowała dowóz do szkoły dzieci. Wówczas

dla  PKS-u  po  prostu  się  nie  opłaciło,  wiadomo  ile  tych  ludzi  jeździ.  I  tutaj  mówienie,  że

mieszkańcy  zostaną pozbawieni  dojazdu  to  wcale  nie  jest  to  prawdą,  no  bo  tutaj  zostało

przedstawione to, jakieś tam rozwiązanie jest i rozwiązanie rzeczywiście, które będzie zgodne z

prawem, bo w tej chwili mieszkańcy dojeżdżają, ale co było jakby coś się stało, to kto by pokrywał

koszty  z  związane  z  uszczerbkiem na  zdrowiu,  albo  coś  innego.  Ale  ja  mam  jeszcze  pytanie

związane zupełnie, też z dojazdami, ale dzieci. Mam pytanie do Pani Dyrektor. Pani Dyrektor Pani

na  różnych  apelach,  na  spotkaniach  z  rodzicami  dosyć  chwali,  że  uczniowie  biorą  udział  w

konkursach różnych. A pytanie jest związane z dowożeniem tych dzieci na te konkursy. Pani wie o

co chodzi.  Jaki był wypadek, w którym uczestniczył mój syn. Nie wiem czy Pani wiedziała to

miejsce?  Ja  widziałem to  miejsce  i  naprawdę  to  jest  opaczność  Boża,  że  tak  się  skończyło.  I

dlaczego w tej szkole nie można zorganizować jakiś dojazdów we właściwy sposób.

Pani Dyrektor ZS w Mielniku 

Jaki Pan sugeruje, jaki ma być właściwy sposób?

Pan Radny Stefan Troc

Jak dotychczas było Pani Dyrektor, to jest niedopuszczenie, że nauczyciel WF-u wiezie, który ma

zajęcia  w szkole,  wiezie  na  konkurs,  dajmy na  to  z  języka  rosyjskiego  jedno  dziecko,  swoim

samochodem. Kto teraz dla tego nauczyciela zwróci tych parę tysięcy za to co się stało. Nie wiem

czy Pan Wójt, i to właśnie mogło się zdarzyć w autobusie gminnym, mówię opaczność Boska, że

tak tylko się stało, i tak Pani Dyrektor nie może być. 

Pani Dyrektor ZS w Mielniku 

Jeżeli wymyślicie Państwo lepsze rozwiązanie.

Pan Radny Stefan Troc

Lepsze rozwiązanie jest takie, że szkoły,  jest przewoźnik na terenie naszej gminy, ten przewoźnik

do szkoły w Siemiatyczach świadczy usługi. Wy nie, wy musicie jakieś tam koszty ciąć bo, bo są

duże koszty. Ale czasami poprzez, że będzie taniej to wychodzi dwa razy drożej i nie wiadomo co

wychodzi za przeproszeniem.

Jeszcze druga sprawa jadą dzieci uczestniczą, jakieś tam miejsca zajmują tylko jedzie dziecko, nie

wraca na obiad, nawet nie potraficie parę złotych,  żeby dla tego dziecka obiad zorganizować,  nie

mówiąc o kierowcy i o kimś  innym jeszcze. I nie wiem Panie Wójcie, czy ten problem między

innymi  w tych działaniach  jest  ujęty i  czy on zostanie  rozwiązany bo tak dalej  nie  może być.

Nauczyciel  stracił  sporo  pieniędzy na  naprawę  tego samochodu  Pani  Dyrektor,  żeby on jechał
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innym samochodem, to byłaby masakra. 

Pani Dyrektor ZS w Mielniku 

To ja mam mówić, czy, bo Pan mnie wywołał 

Pan Wójt 

Nie, ja odpowiem. Szanowny Panie Radny więc tak, rzeczywiście od razu wiedziałem o sytuacji

przy Daszach. W związku z tym, wszystkim następne rzeczy już dogadujemy z Panią Dyrektor, że

któryś  z  naszych  samochodów  bo  albo  jeden  wiezie  dzieci  niepełnosprawne,  a  drugi  jest  tak

ustawiony na wyjazdy na konkurs do Białegostoku,  do Bielska będą nasze   samochody wozić.

Szanowni Państwo, ja przeproszę Państwa serdecznie, jak mówiłem na początku muszę wyjechać.

Chciałbym tylko jeszcze przekazać jedną uwagę, bo będziecie  Państwo zastanawiać się i rozważać

sprawę uchwał, zmian w statucie gminy i konsultacji z mieszkańcami. Ja poprosiłem o taką wstępną

analizę Pana Macieja Łapucia i po wnioskach, które przedstawił, Szanowni Państwo opiniuję te

dwa projekty negatywnie. Jak i dlaczego to Pan Sekretarz i Pan Radca przedstawią, że one w tym

kształcie są niemożliwe do przyjęcia przez  Radę.

Pan Przewodniczący Rady

Panie Wójcie, jeszcze moment Pan Radny Terebun.

Pan Radny Witold Terebun

Wysoka  Rado,  Panie  Wójcie  w  sprawach  autobusów  szkolnych,  czy  te  autobusy,  jak  Pan

zasugerował  można  wydzierżawić,  czy  może  Pan  sprzedać?  Czy  te  autobusy  nie  były

dofinansowane  z  środków  unijnych?  To  Pan  nie  ma  prawa  ich  ruszyć,  jeden  przewozi  dzieci

niepełnosprawne.

Pan Wójt

Dobrze, jeden z autokarów  ten  biały z herbem był dofinansowany z PEFRON-u, ale okres jego

realizacji  się  już  skończył  i  nie  obowiązuje  nas  tutaj już  kwestia  blokady,  ze  względu  na

dofinansowanie.  Przy  okazji  powiem,  bo  to  jest  tak,  że  będzie  jeszcze  jeden przystanek  w

Wilanowie  jeśli  chodzi  o dowóz  dzieci i  dla  mieszkańców,  bo to już ustaliliśmy.  Jeśli chodzi o

dowóz osób niepełnosprawnych, to mając na uwadze wszystkie zapytania cenowe, jakie i w tamtym

roku żeśmy złożyli, to miesięcznie  koszt  najtańszej ofert wynosił 6 tysięcy złotych. W tej chwili,

jak  robimy to  naszym samochodem  i kierowcą  z  Gminnego  Ośrodka  Kultury, to  paliwo  plus

wynagrodzenie, to jest łącznie 3,5 tysiąca złotych kosztu czyli prawie o połowę mniej, a jednak

mamy człowieka zatrudnionego i jeszcze w ciągu dnia,  który  może jeszcze inne prace wykonać,

niż gdybyśmy zapłacili firmie 6 tysięcy złotych. 

Pan Przewodniczący Rady

Czyli, rozumiem Panie Wójcie, że jeśli chodzi o dzieci niepełnosprawne będą dowożone...
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Pan Wójt

Sprawa dowozu pozostaje tak, jak jest. 

Pan Przewodniczący Rady

Ja mam nadzieję, że tu temat wydzierżawienia autobusów, ktoś mówi sprzedaż, ja mam nadzieję, że

po przygotowaniu  warunków przetargu,  przedstawienie  ich  radzie.  Rada również  wyrazi  swoją

opinie, co z majątkiem gminnym, takim jak autobusy. 

Pani Boguszewska

Proszę o odpowiedź na moje pytania.

Pan Wójt

Odpowiedź na pytanie 1 

Już mówię, w związku z tym, że podwykonawca wszedł na budowę kanalizacji w zakres ochrony

konserwatorskiej i w związku z pismami mieszkańca, który to zgłosił, bo myśmy jak gdyby nie

zdążyli  wyłapać,  od  14  lutego  były  wstrzymane  wszystkie  prace.  Wystąpiliśmy do  Inspektora

Nadzoru Budowlanego i do wykonawcy o wstrzymanie  wszystkich   prac na terenie Mielnika w

obszarze ochrony konserwatorskiej,  5  marca otrzymaliśmy pełną zgodę  konserwatora na dalsze

kontynuowanie prac i firma od 7 marca, czyli od wczoraj może te prace kontynuować. 

Pani Radna Maria Boguszewska

Chodzi o tę umowę, z kim Pan zawarł i na jaką kwotę podpisał Pan umowę, zawarł i na jaki okres?

Pan Wójt

Umowa zlecenia jest  zawarta  z  Panią  Katarzyną na okres  3 miesięcy.  Jest  tam jasno wyraźnie

zapisane,  zakres  wykonania  rzeczy  którymi  się  zajmowała,  a  nie  skończyła  w  związku  z  tak

szybkim przerwaniem zatrudnienia.  Natomiast  dla  potrzeby,  myślę  dla  interesów  Gminy,  żeby

sprawa została zakończona. 

Pani Radna Maria Boguszewska

I na jaką kwotę?

Pan Wójt 

Kwestie wynagrodzeń Pani Mario, wie Pani, że są to sprawy zastrzeżone. 

Pani Radna Maria Boguszewska 

Panie Wójcie w rejestrze umów dla Miasta Warszawy i  tam jest wszystko wyszczególnione. 

Pan Wójt 

Dobrze. Proszę więc zwrócić się na piśmie i otrzyma Pani pełną odpowiedź na piśmie, dotyczącą

wynagrodzenia. 

Pani Radna Maria Boguszewska 

Dziękuję.



28

Pan Wójt

Dziękuję Państwu.

Pan Przewodniczący Rady 

Dziękuję Panie Wójcie,  powodzenia  w delegacji.  Czy ktoś z  Państwa Radnych do tych dwóch

tematów, do tych dwóch informacji chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. Jeżeli nie, Wysoka

Rado, Szanowni Państwo ogłaszam 15 minutową przerwę, czyli wracamy o godz. 10 według mego

zegarka.  Obrady  po  przerwie  poprowadzi  Zastępca  Przewodniczącego,  Pan  Władysław

Stankiewicz. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Wysoka Rado, zapraszam Radnych na swoje miejsca, wznawiamy obrady po przerwie. Realizujemy

dalsze  punkty naszego porządku i  rozpatrujemy punkt  9.  Podjęcie  uchwały,  w sprawie  zmiany

statutu Gminy Mielnik. Chcę poinformować, że każdy z Radnych otrzymał projekt uchwały. 

Pan Radny Sławomir Pytel 

Panie Wiceprzewodniczący, ja w sprawie formalnej.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Jakiej formalnej?

Pan Radny Sławomir Pytel

Pominięty został punkt 8.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Punkt 8, Wójt złożył informację w połączeniu z punktem 7, to, co było możliwe.

Pan Radny Sławomir Pytel

To Rada rozstrzyga o porządku.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Jeżeli,  nie  wszystkie  informacje  zostały  złożone,  zostaną  one  uzupełnione  na  piśmie,  tak  jak

powiedział Wójt. Zostaną one uzupełnione na piśmie. 

Pan Radny Sławomir Pytel 

Czy możemy połączyć te punkty razem do siebie?

Pan Radca Maciej Łapuć

Porządek obrad został ustalony na początku i on obowiązuje, z tym że jeżeli Wójt zobowiązał się do

udzielenia odpowiedzieć na piśmie, z zakresu punktu 8 sygnalizując, że jest to temat, wyczerpując

w punkcie poprzednim i nie widzę tutaj błędu.

Pan Radny Sławomir Pytel

Czy Pan się podpisze, po tym, że pominęliśmy ten punkt, nie rozstrzygając go na radzie?

Pan Przewodniczący Rady
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Panie Radny nie pominęliśmy, bo przewodnicząc do przerwy zwróciłem się do Wysokiej Rady z

zapytaniem, czy mamy coś jeszcze w temacie punktu 7 i 8 . Nie usłyszałem nic.  Ja zrozumiałem

jako  Radni  obecni  na  obradach,  że  Wójt  informując  o  temacie  punktu 7  również  się,  łączy  z

tematem  z punktem 8 i trudno mi się zgodzić z tym, że nie realizowaliśmy punktu 8. Osobiście

uważam, że punkt 8 był również realizowany. Na pewno, każdy z nas ma taką czy inną ocenę, czy

został  wyczerpany do końca,  czy  rozwiało wszystkie  wątpliwości,  itd.,  no  Wysoka  Rado,   nie

usłyszałem głosów, które chciałby wrócić do tego tematu.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Proszę.

Pan Radny Sławomir Pytel

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo zgadzam się z Panem Przewodniczącym

co  do  wyczerpania  zakresu  przedmiotowego  punktu  8  w  poprzednim  punkcie  7.  Jednak  z

formalnego punktu widzenia, zgodnie z prawem przez aklamację, nie można przyjąć bądź zmienić

porządku obrad sesji zgłoszonej na wniosek. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Ale Panie Radny, jak Pan to widzi kto ma złożyć informację skoro Wójta nie ma i nikogo nie

upoważnił do złożenia takiej informacji. Połączył w informacji oba punkty jeśli Radny uważa, że

otrzymał  niewystarczającą  wiedzę,  w  tym  zakresie  czy  informację,  to  Wójt  to  uzupełni  tak

powiedział na piśmie.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Panie Przewodniczący to jest sesja, a nie gra, bawienie zabawkami w piaskownicy. Tak, że proszę o

opinię prawną tutaj mamy prawnika i Pana Sekretarza i niech przedstawi nam opinię wiążącą.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Już opinia prawna była, Pan Sekretarz uzupełni. 

Pan Sekretarz Gminy

Panie Przewodniczący Wysoka Rado, ponieważ te oba punkty są ze sobą bardzo powiązane, jeżeli

chodzi o kwestię  komunikacji  i  była też mowa, w odniesieniu do komunikacji  publicznej  jak i

rozwiązań  problemu dowożenia dzieci, ja nie widzę powodu, jeśli Radny Pytel jest nie zadowolony

z czegokolwiek, a  że ta  informacja została  zawężona, w związku z powyższym na najbliższym

posiedzeniu  komisji  wrócimy  do  tego  tematu,  żeby  Pan  Wójt  uzupełnił  swoją  informację,

ewentualnie na sesji. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Proszę.

Pan Przewodniczący Rady
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Ja rozumiem, że dla Radnego Pytla chodzi o formalny wniosek i tym składam wniosek formalny,

proponuję Wysoka Rado, żeby wrócić do punktu 8. 

Pan Radny Sławomir Pytel

Dziękuję ślicznie. 

Pan Przewodniczący Rady

Czyli kontynuować dyskusję dot. tego tematu. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Ja, nie rozumiem punkt 8 był zamknięty przed przerwą, teraz mamy wracać po przerwie.

Pan Przewodniczący Rady

Pan Radny twierdzi, że  oficjalnie nie padło stwierdzenie od Przewodniczącego obrad, że punkt 8

został zamknięty i otwarty. A, że otwarty to ja przepraszam, ja pamiętam swoje słowa  Panie Radny,

że  prosiłem o informację  Wójta do punktu 7 i 8,  i że  się  wiążą tematycznie. Tak to ująłem, teraz

składam wniosek, formalny  z  wypowiedzią  Radnego Pytla, żeby wrócić do punktu 8 ponieważ

Wójt uważał, że w informacji dotyczącej punktu 8 udzielił,  natomiast być może nie zrozumiała

mnie Wysoka Rada, kiedy przed przerwą zapytałem, czy są jeszcze głosy dyskusji dotyczące tych

tematów, ale wrócić zawsze możemy nie widzę problemu.

Pan Radny Witold Terebun 

Ale kto udzieli informacji?

Pan Przewodniczący Rady

Ale informacja został udzielona przez Wójta i on ją tak przedstawił. Przecież, nie możemy z Wójta

wymusić  czegoś,  jeżeli  on  twierdził,  że  przedstawił  wszystko,  możemy również  Wysoka  Rado

wrócić do tego tematu, wnosząc go do porządku przyszłych naszych posiedzeń, zarówno na komisji

12 marca jak i sesji 22 marca,  ale żeby była formalność,  bo ja widzę, że dla Pana Pytla chodzi o

formalność, to proponuję wrócić do punktu 8. 

Pan Radny Troc

Panie Przewodniczący,  Wysoka Rado  jeżeli  jesteśmy w pkt.  8,  to  ja  powiem tak,  wysłuchałem

informacji o  planowanych  działaniach i jeszcze mam pytanie, Pan Wójt  mówił, ale nie do końca

zrozumiałem, czy w tych działaniach i założeniach które planujecie...

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Wobec  tego  wejdę  w  słowo,  Wysoka  Rado  czy  wracamy do  punktu  8  proszę  bardzo,  jeszcze

rozpatrujemy wobec tego pkt. 8. Proszę kierować swoje wątpliwości , zapytania które będą ujęte w

protokole i Wójt na nie się ustosunkuje, czy na komisji czy na sesji.

Pan Rady Troc

Mam jeszcze pytanie do Pani Dyrektor jest osobą kompetentną,  bo myślę, że z dowozu dzieci do
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szkoły. No jak najbardziej kompetentną jest Pani Dyrektor, nie tylko Wójt.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dobrze.

Pan Radny Stefan Troc

Pani Dyrektor, czy ja dobrze usłyszałem, czy w tych założeniach i działaniach, które podejmujecie

do nowego systemu dowożenia  będzie tak, że dzieci nie będą jeździły przez godzinę po Gminie.

Poznaj Gminę, tak?

Pani Dyrektor ZS w Mielniku 

Do tego dążymy, do tego dążymy. Tak.

Pan Radny Stefan Troc

Dziękuję bardzo

Pani Radna Maria Boguszewska 

Korzystając z obecności Pani Dyrektor, ja też zapytam w sprawie transportu szkolnego, otrzymałam

taką notatkę ze szkoły posłużę się nią w rozmowie z Panią.

1. Pomysł ze sprzedażą jednego z autobusów narodził się w poprzednim roku, podczas rozmów z

panią  Dyrektor  Szkoły i  Wójta  Gminy już  na  posiedzeniu  XIX sesji  Rady Gminy 28  grudnia

2012 roku w pkt. 11 Wójt wymienił...

Pani Dyrektor ZS w Mielniku 

Ja nie wiem co było w pkt. 11, przepraszam.

Pan Wiceprzewodniczący Rady 

Pani Radna, chwilę Pan Mecenas chce coś wyjaśnić.

Pan Maciej Łapuć

Zgodnie ze statutem obowiązującym odpowiedzi na zapytania,  udziela osoba upoważniona takiej

osoby upoważnionej na ten moment nie ma.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Ale to nie jest punkt dotyczący pytań. To jest punkt 8. 

Pani Radna Maria Boguszewska

To jest do punktu zapytanie i interpelacje.

Pani Dyrektor ZS w Mielniku 

Ja przepraszam, ja mogę mówić, ale to co wiem.

Pan Radny Sławomir Pytel 

To jest informacja i dyskusja Panie Radco punkt 8 realizujemy.

Pani Radna Maria Boguszewska 

Czy były prowadzone tego typu rozmowy? 
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Pani Dyrektor ZS w Mielniku 

Nie, nie kojarzę. Nie. 

Pani Radna Maria Boguszewska

Czy prawdą jest, że Pan Wójt chce pozbawić dzieci szkolnego autobusu od 1 maja 2013 roku? 

Pani Dyrektor ZS w Mielniku 

Nie mam takiej wiedzy. 

Pani Radna Maria Boguszewska

Czy były prowadzone wcześniej rozmowy z kierowcami?

Pani Dyrektor ZS w Mielniku 

O tym 1 maja słyszę, usłyszałam pierwszy raz. 

Pani Radna Maria Boguszewska 

Czyli takie zebranie, odbyło się w obecności Pani i Pana Wójta i Pan Wójt wycofał się ze swoich

zobowiązań?

Pani Dyrektor ZS w Mielniku 

Pan Wójt nie mówił o takim terminie, pierwsze teraz usłyszałam jakiś pierwszy maja.

Pani Radna Maria Boguszewska

Rozumiem,  rozumiem.  Teraz  jeśli  chodzi  o  sprawy  przetargu  to  tak  jest,  będzie  ten  przetarg

ogłoszony, tak?

Pani Dyrektor ZS w Mielniku 

Na sprzedanie albo na dzierżawę. Tak, na dowóz dzieci.

Pani radna Maria Boguszewska

Czyli kierowcy, którzy pracują u Pani będą również pracować u innego przewoźnika, tak?

Pani Dyrektor ZS w Mielniku 

Tak. Na pewno.

Pani Radna Maria Boguszewska

Ale na tych samych zasadach finansowych?

Pani Dyrektor ZS w Mielniku  

Tak było powiedziane, że na tych samych zasadach. Tak.

Pani Radna Maria Boguszewska 

Dziękuję.

Pan Radny Sławomir Pytel

Ja tylko chciałbym przekazać Panu Przewodniczącemu, podziękować, że wrócił do porządku, gdyż

dyskusja nie została zamknięta w pkt. 8.

Pan Przewodniczący Rady
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Tak jak  sesja  nie  została  otwarta  Panie  Radny,  Pana zdaniem,  tak  było,  że  mówił  Pan,  że  nie

otworzyłem sesji.

Pan Radny Sławomir Pytel

Czy Pan wprowadził w porządek te 2 punkty, bo według mnie przebiega 8 punkt, ja rozumiem co

do informacji, co do intencji ja nie chciałem obciążać Wójta dodatkowymi informacjami żeby dwa

razy mówił, ale formalnie trzeba było otworzyć i porozmawiać, zakończyć i wszystko.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Proszę o zapytanie do punktu 8.

Pan Radny Sławomir Pytel

Właśnie do punktu 8, że wyczerpałem temat.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję. Radny Troc

Pan Radny Stefan Troc

Panie Przewodniczący,  Wysoka Rado, Radni  poprzedniej kadencji i obecni ja powiem tak, ci co

byli w poprzedniej kadencji to pamiętają, że zwoływaliśmy sesję też nadzwyczajną, żeby  nad tym

tematem dyskutować i co z tego wyszło, praktycznie nic.

Rzetelne informacje przedstawił rzeczywiście Wójt i naprawdę trzeba zrozumieć, rozumieć, że nie

wyjechał by reprezentować swoich interesów, nie wiem, nie w swoim prywatnym, ale rzeczywiście

dążyć  do  rozwiązania  problemu.  Jedynym rozwiązaniem  problemu  dowożenia  dzieci  i  tego

zbiorowego transportu na terenie Gminy jest to, co było przedstawiane. Nikt z przewoźników nie

będzie  za  darmo nikogo woził,  jeżeli  by tu jeździło  ludzi  dużo,  to  byśmy takich  dyskusji  nie

prowadzili i przewoźnicy by tutaj sami organizowali transport, a że jest inaczej to naprawdę trzeba

dążyć do  jakiegoś rozwiązania. Ale  do  rozwiązania, czy  te autobusy  zostaną  sprzedane  czy będą

wydzierżawione. Moim zadaniem to powinna być jakaś dyskusja na komisjach, wypracować zdanie

to jest mienie gminne i trudno pozbyć się takiego mienia, można to w jakiś korzystny dla Gminy

wydzierżawić to, ale nie można, w ten sposób tak jak tutaj dyskutujemy i praktycznie nic z tego nie

wynika. Bo dyskutowaliśmy, tak jak mówiłem była zwoływana sesja nadzwyczajna, a akurat przez

te osoby, które wtedy siedziały, też po tej stronie i były przeciwko Wójtowi, ja wtedy starałem się

być jakoś pośrodku, ale czepiać się nie wiadomo czego. Zwoływać nie wiem, czy pamiętacie poza

tym, że było jeszcze komunikacja to też, że akurat ryby śnięte płynęły przez Bug,  zwoływaliście

sesję. To naprawdę zastanówmy się, bo tutaj mieszkańcy są, wyborcy są i słuchają nas, nad czym tu

dyskutujemy. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję Panie Radny.



34

Pan Radny Stefan Troc

Bo naprawdę komunikacja, sami  widzicie, były zgłaszane z Niemirowa, Pani Radna zgłaszała, ja

widzę  ile  tych  ludzi jeździ  autobusami,  jedzie przez Moszczonę autobus, który jest  praktycznie

pusty,  jedzie  dalej  do  Niemirowa, to  nie  sądzę,  żeby  w  Radziwiłłówce  wsiadali  i  jechali  do

Niemirowa na wycieczkę, albo w Mielniku i tak dalej

Pani Sołtys z Niemirowa 

U mnie nocuje autobus, to ja wiem jak ludzie jeżdżą.

Pan Radny Stefan Troc

Jedynym rozwiązaniem sensownym, to jest połączenie z dowożeniem  do szkoły, tak jak wcześniej

mówiłem.  Były  prowadzone  poprzednio,  po  zlikwidowaniu  połączeń  jak  Gmina  wzięła  sama,

dowozić dzieci i były prowadzone rozmowy z Dyrektorami i było tak,  że dajcie dowożenie będą

autobusy jeździły. Dajcie dowożenie do szkoły, w związku z tym dajmy komuś dowożenie i będzie

się opłacało, wtedy jest dowożenie nie jedną, nie dwie osoby, nie wiem ja proponuję przełożyć ten

punkt zresztą,  to  zależy  od  wnioskodawców,  którzy  zwołali  dzisiejszą  sesję,  na  komisję  i

rzeczywiście  przedyskutować  to  w obecności Pana Wójta, zastanowić się  nad tym, wypracować

jedno stanowisko, bo do niczego nie dojdziemy. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję Panie Radny.

Pani Radna Maria Boguszewska 

Ja proponuję ten punkt zamknąć jako wnioskodawca, a do Pana Troca to mam małą dygresję, byłam

też  właśnie  w  Klubie,  który  zwołał  w  tym  celu  sesję  nadzwyczajną  w  sprawie  transportu

zbiorowego,  ale  tylko dla  mieszkańców to nie  był  transport  dla  dzieci  szkolnych,  a  dzisiaj  my

zwołujemy temat taki łączony zapewnienie transportu zbiorowego dla mieszkańców i dla dzieci, to

jest  coś  innego.  Jeżeli  chodzi,  to  zamykamy  temat,  Pan  Wójt  obiecał  nam  rozwiązanie,  że

najbliższych komisjach 12 marca we wtorek wrócimy do tego tematu, będziemy dalej drążyć.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję. Pytam pozostałych Radnych, czy są chętni do zabrania głosu.

Pan Radny Witold Terebun 

Zamknąć 8 punkt.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Wobec braku chętnych do zabrania głosu. Zamykam punkt  8 i uważam, że został wyczerpany  i

przechodzimy do punktu  9, podjęcie uchwały w sprawie zamiany statutu Gminy Mielnik. W tym

punkcie wszyscy Radni otrzymali projekt uchwały, którego autorem jest pięciu Radnych, grupa i w

tym  projekcie mamy propozycje zmian zapisu w  naszym  statucie naszej Gminy,  tych  punktów  
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jest tam 11. Chciałbym się zwrócić teraz do autorów tego projektu o krótką motywację, krótkie

przedstawienie tego projektu. 

Pan Radny Sławomir Pytel 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, nie było naszym zamiarem, żeby w dniu

dzisiejszym zmienić wszystko w tej Gminie od razu, ale nie można też przejść do tego, że nic nie

trzeba zmienić dlatego ja, uzasadnienie przedstawione na piśmie po prostu przeczytam, jeżeli będą

jakiej pytania bardzo proszę postaram się wyjaśnić. 

Uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy Mielnik 

( w załączeniu do protokołu str. nr …..............) 

Pan Wiceprzewodniczący Rady 

Dziękuję.  Panie Radny, tradycją  u  nas,  nie  tradycją,  a  zawsze  tak  było,  że  projekty  uchwał

przedstawiał Wójt. Wójt precyzował, iż projekt uchwały po zaciągnięciu prawnej opinii, bo ma do

tego  sztab  ludzi i  one  były  przygotowane  prawnie  myśmy  po  pierwsze  omawiali  projekty  na

komisjach i  mieliśmy czas  dyskutować ten  projekt  uchwały,  czyli  była  taka konsultacja,  W tej

chwili otrzymaliśmy ten projekt uchwały,  wiele zmian, a  są to zmiany bardzo ważne istotne, bo

zmieniają statut  to zmieniamy naszą lokalna konstytucję i  ona, i  muszą być przeprowadzone te

konsultacje,  rozważne,  przeanalizowane  w  tej  chwili  mamy  tu  propozycję  od  grupy  radnych.

Chciałbym się  dowiedzieć  jak  to  wygląda  prawnie  ze  strony prawnej  od  Pana  Mecenasa  i  od

Sekretarza, czy będziemy omawiać poszczególne zmiany i to poddamy pod głosowanie. Pan Radny

już się wypowiedział.

Pan Radny Sławomir Pytel

Z całym szacunkiem do Pańskiego stanowiska, ja jako potwierdzam, bo tak było, ale czym jest art.

20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym, nie zawęża wszelkiej inicjatywy  uchwałodawczej  dla

Pana Wójta wskazuje jednoznacznie, że tak było...

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Tak było i jest novum, które też mieści się w ramach prawnych.

Pan Radny Sławomir Pytel

Rozumiem.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

To  jest  prawnie  zgodne,  czy  merytorycznie  te  zmiany  odpowiadają  przepisom  prawnym,  chcę

zasięgnąć informacji.

Pan Radny Sławomir Pytel

Jeżeli  jest taka sytuacja, nie usiadłem bo nie udzielił mi Pan głosu, więc powiem tylko tyle  trzeba

prowadzić dyskusję pod dyskusję, podać te przepisy i w tym zakresie dowiemy się czy one...
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Pan Wiceprzewodniczący Rady

Panie  Radny,  dlatego  przypominam  o  tym,  że  zawsze  była  dyskusja  na  komisjach  przed

głosowaniem na radzie, my w tej chwili nie mieliśmy takiej możliwości. Także jeśli jest taka wola

to będziemy dyskutować  na sesji.  Proszę bardzo Pan Mecenas pod względem prawnym,  czy  te

zmiany nie budzą żadnych...

Pan Maciej Łapuć

Ja zapoznałem się z całością  zmian, a uwagi po mam do punktu, które omówię po kolei omówię 

( w załączeniu do protokołu str. nr …...)

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję. Wysoka Rado, czy mógłbym przedstawić taką propozycję, że nad tymi zmianami jeszcze

popracujemy na komisjach, przełożyć na  komisję roboczą uwzględniając i wypowiedzi jednych i

drugich, jakiś kompromis zawrzeć, ponieważ różnią się te trochę wypowiedzi.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Proszę Pana.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Nie udzieliłem nikomu głosu.

Pan Radny Sławomir Pytel

Ja bardzo proszę, ja posługuję się dokumentami.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Nie udzieliłem nikomu głosu.

Pan Radny Sławomir Pytel

Dziękuję

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Czy  Wysoka  Rada  popiera  moje  stanowisko,  aby  nad  tymi  projektem  jeszcze  popracować  na

komisjach? Proszę Radny

Pan Przewodniczący Rady

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja mam taką propozycję mam przedłożony projekt uchwały,

który jak wynika z opinii prawnej jest w pewnych częściach niezgodny z prawem,  czyli aktami

wyższymi niż nasz statut i w związku z tym.

Pan Radny Sławomir Pytel

Czy otrzymam 1 egzemplarz?

Pan Maciej Łapuć

Proszę się zwrócić do Wójta, Wójt Panu udostępni.

Pan Przewodniczący Rady
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Panie Pytel ja Panu nie przeszkadzałem.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Ale Panie Przewodniczący przecież Pan mi zezwolił, abym otrzymał opinię radcy. Nie uzyskałem,

nie rozumiem? Przepraszam najmocniej 

Pan Przewodniczący Rady

W związku z tym, że ten projekt tak jak powtórzę się w niektórych zarysach nie zgodny z prawem,

Wysoka  Rado,  ja  sobie  nie  wyobrażam,  żebyśmy  mieli  przyjmować  coś,  a  statut  to  jest

najważniejsza chyba rzecz, to nasza konstytucja w Gminie, wbrew przepisom prawa. W związku z

tym Panie Przewodniczący wnoszę o odrzucenie tego projektu zgłoszonego przez pięciu radnych. O

odrzucenie  przez Wysoką Radę  czyli,  aby Rada do tego się  ustosunkowała,  tak jak zawsze się

ustosunkowuje. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję, dziękuję jest już druga propozycja. Pan Radny Troc

Pan Radny Stefan Troc

Panie  Przewodniczący,  Wysoka  Rado,  Panie  Przewodniczący  przypominam  to,  co  było  w

poprzedniej kadencji.  Pan był też wnioskodawcą projektu uchwały o dopłaty do leków i proszę

przypomnieć  tą  sytuację  jaka  była.  Co  żeście  zgłaszali,  bubel  prawny,  że  nawet  w  podstawie

prawnej był bubel, a jakie wasze stanowisko było. W związku z tym, proszę o wnioskodawców, o

ustosunkowanie się do tego jaki dalszy ciąg tej 

Pan Przewodniczący Rady

O to mi chodziło Panie Radny, żeby ten projekt odrzucić i popracować. Popracować mając jako

bazę, wniosek pięciu radnych, popracować nad tym faktycznie i jak dokonać zmian żeby nasza

konstytucja, żeby nasz statut Gminy był lepszy. O to mi chodziło.

Pan Stefan Troc

Proszę zapytać się wnioskodawców, Panie Przewodniczący, bo w poprzedniej kadencji pytałem się

Pana i wnioskodawców pozostałych, czy podtrzymujecie.  Wy podtrzymywaliście i na siłę myśmy

głosowali nie nad odrzuceniem, przypomnij sobie, krótką pamięć Pan ma.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Proszę.

Pan Radny Sławomir Pytel 

W imieniu  wnioskodawców,  chciałbym przedstawić  taką  propozycję,  proszę  podać  zgodnie  ze

statutem,  że  nad  każdą  wniesioną  uchwałą  przeprowadza  się  dyskusję  i  podejmuje  się

rozstrzygnięcie, ja nie twierdzę, że rozstrzygnięcie jeżeli wypracujemy wnioski, dyskusji co mamy

zrobić z tym dokumentem wtedy, stanowisko wnioskodawców będzie jasne, w tej chwili nie wiem o
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co chodzi, Czy zdjąć to? Czy ukryć? O co chodzi? Czy nie chcecie dyskutować na ten temat? 

Pan Przewodniczący Rady

Toż przecież zaproponował Przewodniczący obrad, żeby wrócić na kolejnych, w kolejnych etapach

pracy rady.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Czy dzisiaj Rada da się wypowiedzieć w tym zakresie.

Pan Przewodniczący Rady

Oczywiście trzeba nie było wniosku o zamknięcie dyskusji.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Panie Radny, Pan po raz drugi w tym temacie nie mam  innych propozycji w sprawie  projektu

uchwały,  nie  ma  innych  propozycji  moja  jedna propozycja  żeby  przełożyć  to  na  komisje  i  na

roboczo rozpatrzyć wszystkie rozbieżności,  które są między prawną opinią a zgłaszającą grupą.

Proszę.

Pani Radna Maria Boguszewska.

Zgłaszam wniosek,  żeby przełożyć  dyskusję  nad tym projektem uchwały  zmiany w statucie  na

prace komisji, ale jednocześnie wnioskuję o poddanie tego projektu ocenie prawnej.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Tak jest.

Pan Przewodniczący Rady

To samo miałem na myśli,  wnioskując  za odrzuceniem projektu  uchwały w tej treści i praca  nad

czymś, co będzie zgodne z prawem.

Pan Radny Stefan Troc

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Proszę Pan Radny Troc ma głos.

Wiadomo jaka dzisiaj sesja jest, przez kogo ona została zwołana i przez kogo te  projekty uchwał

zostały przygotowane, w związku z tym była opinia radcy prawnego, było niewiele jak na tyle

punktów, ale były zastrzeżenia w związku z tym grupa radnych, która wystąpiła z inicjatywą o tą

uchwałę, ja bym prosił aby jeżeli mamy się zajmować na posiedzeniach komisji, żeby uwzględniła

to, co Pan Mecenas przedstawił, zastrzeżenia dotyczące, że są nie zgodne z ustawą i wtedy możemy

dyskutować. Bo nie możemy dyskutować nad czymś, co jest nie zgodne z ustawą  i jeżeli byśmy

rzeczywiście podjęli  tutaj  taką uchwałę,  to ona i  tak trafi  do kosza przez służby Wojewody. W

związku z tym, ja bym prosił bo dyskusja jest  zbędna, może wrócić,  ale pod warunkiem, że ta

uchwała  zostanie  poprawiona, dostosowana  do  przepisów prawnych  przez  grupę  tą  wnoszącą
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uchwałę.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Wysoka Rado, wszystkie propozycje są zbieżne z moją propozycją żeby na dzisiejszej sesji projekt

uchwały skierować do pracy w komisji. 

Pan Radny Stefan Troc

Ten poprawiony. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Weście  propozycje  i  sugestie  Mecenasa  i  może  dojdziecie  do  jakiś  zmian,  nie  mam  innych

propozycji, podaję pod głosowanie żeby projekt uchwały przekazać do komisji celem dalszej pracy.

Pan Sekretarz Gminy

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado za jakość stanowionego prawa w Gminie Mielnik  czuję się

jakiś sposób odpowiedzialny i chcę jeszcze raz przypomnieć co jest jest zapisane w naszym statucie

w § 32, który mówi cytuję: „projekty uchwał przedkładane przez Wójta powinny być zaopiniowane

przez  właściwe  komisje  Rady,  zaś  projekty  wnoszone  przez  komisje  i  Radnych  wymagają

zaopiniowania przez Wójta”. Opinii takiej Wójta nie mamy w związku z powyższym...

Pan Radny Stefan Troc

Jest opinia, negatywna.

Pan Sekretarz Gminy

Opinia, generalnie jest negatywna, to znaczy, że grupa radnych musi odrobić pracę domową po raz

drugi, po raz drugi wnieść poprawki poprzez analizę prawną, to co Pan Mecenas tutaj przedstawił,

wnieść poprawki i macie prawo jako grupa radnych, czy klub takie projekty uchwał przedkładać do

Wysokiej Rady. Nie ma żadnych przeszkód, natomiast w tej wersji ta uchwała nie może być podjęta

ponieważ zawiera bardzo dużo przepisów, które stoją w sprzeczności z prawem.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

I  wszystko  się  sprowadziło,  do  tego  samego.  Proszę  Radny  chce  wnieść  coś  nowego  czy

podtrzymuje, czy coś chce wnieść nowego w temacie projektu, czy podtrzymuje. Nie.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Proszę odnotować w protokole, że pan Przewodniczący nie dopuszcza mnie do głosu. 

Pan Sekretarz Gminy

Ten projekt uchwały powinien zostać odrzucony, a jeśli grupa inicjatywna chce pracować dalej to

nie ma takich przeszkód.

Pan Radny Stefan Troc

Ale ten wniosek powinien od grupy wyjść, a nie.

Pan Wiceprzewodniczący Rady
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Ale nic nie wnosicie nowego.

Pan Przewodniczący Rady

Wysoka Rado, ja złożyłem wniosek o odrzucenie tego projektu, tego dzisiaj  przedłożonego, nie

takiego,  który  po  lepszym  odrobieniu  tej  pracy  domowej,  jak  powiedział  tu  humorystycznie

Sekretarz, naszych pięciu koleżanek i kolegów przedłoży przed komisje rady, mało, to ja bym prosił

żeby również na  komisjach  była już opinia  Wójta  oparta  przypuszczam na opinii  prawników i

wtedy my,  będziemy mogli  na komisjach, mało to uważam Panie Sekretarzu,  że grupa radnych

którzy  wyszli  z  tą  inicjatywą  mogą  w  trakcie  przygotowywania  nowej  wersji  projektu

współpracować z naszymi Mecenasami, jest to możliwe i mało, wręcz wskazane, żebyście znowu

nie przesunęli nam w czasie momentu głosowania za i przeciw. 

Pan Sekretarz Gminy

Dokładnie, tak.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję, inne propozycje zmieniające tą sytuację.

Pan Radny Sławomir Pytel

Ja mam, ale Przewodniczący nie dopuszcza mnie do głosu. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Już Pan kilka razy wypowiadał się Pan w tym temacie

Pan Radny Stefan Troc

Panie Przewodniczący moim zdaniem, no chyba nie będziemy robić tak jak Prezes Kaczyński robił

dla jakiejś tam, bez przesady. Moim zdaniem jest to trochę niepoważne.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Ale o co chodzi, proszę Pan Radny Pytel zgłaszał się o głos, udzielam głosu. 

Pan Radny Sławomir Pytel 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, się zgadzam w całości z opinią Pana

Sekretarza, że nie koniecznie muszą tam być wszystkie zapisy jak są właściwe, dlatego że...

Pan Sekretarz Gminy

Koniecznie mają być właściwe! 

Pan Radny Sławomir Pytel 

Ja Panu Panie Sekretarzu nie przeszkadzałem w wypowiedzi.

Pan Sekretarz Gminy

Czy ja przeszkadzam?

Pan Radny Sławomir Pytel 

Więc, bardzo proszę wysłuchać mnie do końca i później Wysoka Rada postanowi co uważa.  Nie
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było  moją  intencją  zmieniać  wszystkiego  i  burzyć,  co  tutaj  się  znajduje, było  moją  intencją,

wprowadzić takie zmiany, które pomogą nam uniknąć błędów w zarządzaniu tą Gminą.  Dlatego

wyszliśmy z taką propozycją, jaką przedstawiliśmy, nie uważamy, że ta propozycja jest doskonała i

może po wprowadzeniu pod dyskusję, tego projektu być w zakresie każdy punkt omówiony, mamy

do dyspozycji dwa sprzeczne stanowiska Pana Radcy Prawnego i moje i nie wiem, że tak powiem

czy ja jest ważniejsza i mądrzejsza, bo Pan Radca może w zupełności mieć rację, ja w zupełności

mogę jej nie mieć wcale,  ale może być też odwrotnie. Dlatego, chciałbym po wnioskować jako

grupa zgłaszająca aby przeprowadzić dyskusję i  po  opracowaniu  wniosków, po dyskusji  podjąć

rozstrzygnięcie, nie w zasadzie, czy ta uchwała ma obowiązywać, czy nie wtedy możemy kierować

do  opinii  prawnej.  Wtedy  ją  możemy skierować  do  opinii  prawnej,  nie  koniecznie  do  Radcy

Prawnego tutaj.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Ale chodzi Radnemu o większą dyskusję na ten temat?

Pan Radny Sławomir Pytel

Tak.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Proszę dyskutujmy, kto ma coś nowego do wniesienia do tego projektu? Jest już opinia prawna, jest

stanowisko grupy inicjatywnej  i  pozostałych,  proszę  o zabranie głosu.  Zachęcam do zabierania

głosu w temacie rozpatrywania projektu uchwały.

Pan Przewodniczący Rady

Mam pytanie, Panie  Przewodniczący, rozumiem, że te wnioski, które padły  jakby już  wcześniej

były rozpatrywane.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Te wnioski zostały przyjęte i dalsza jest propozycja, żeby pracować nad tym projektem, po pierwsze

na komisjach uwzględniając te wnioski i inne wnioski i wypracować taki projekt, który nie budziłby

wątpliwości ani prawnych,  ani  merytorycznych,  a  dokonać tych zmian,  które będziemy chcieli.

Takie jest  moje stanowisko.  Czy możemy przegłosować te stanowisko? Proszę,  kto jest  za tym

proszę o podniesienie ręki?

Pan Przewodniczący Rady

Ale ja przepraszam proszę o powtórzenie za czym mamy głosować?

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Projekt  uchwały  kierujemy  do  prac  w  komisjach,  z  uwzględnieniem  dzisiejszej  dyskusji  i

wypowiedzi Mecenasa.

Pan Sekretarz Gminy
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Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ponieważ ten projekt uchwały wychodzi od grupy radnych,

zawiera  wiele  jak  widać  wad  do  których  nawet  Radny  Pytel  się  przyznaje,  w  związku  z

powyższym,  wniosek  może  być  jeden,  odrzucamy  ten  projekt,  ale  z  taką  myślą,  że  grupa

inicjatywna przedłoży drugi, i wszystko. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Proszę.

Pan Radny Sławomir Pytel

Panie  Przewodniczący,  szansę  taką  mam,  Panie  Przewodniczący  ma  Pan  też  szansę. Panie

Przewodniczący chciałem  jednoznacznie określić  stanowisko Rady,  że zgadzamy się  na to,  aby

odstąpić od rozstrzygnięcia w zakresie obowiązywania w całości tej uchwały, odesłać uchwałę w

całości do oceny prawnej niezależnej, kancelarii prawnej do oceny prawnika, niech prawnik oceni

ją w taki zakresie...

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Wójt będzie oceniał poprzez swoich prawników.

Pan Radny Sławomir Pytel

Proszę bardzo.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Tak, wynika z tego przepisu.

Pan Radny Sławomir Pytel

Stanowisko jest moje takie, abyśmy odesłali  to  do oceny prawnika, który się pod tym podpisze i

będziemy mogli dyskutować na kolejnych posiedzeniach, czy na kolejnych sesjach, w tym zakresie

tego projektu.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Proszę bardzo.

Pani Radna Alina Hackiewicz -Stępień

Wysoka Rado, Panie Przewodniczący myślę, że ta dyskusja na temat projektu uchwały złożonego

przez klub radnych  po prostu nie doprowadzi nas do żadnych rozstrzygnięć. Proponuję, wnioskuję,

tak jak prawo nam nakazuje tę propozycję dzisiaj odrzucić, z tą myślą co Pan Sekretarz tutaj mówił,

że  przeanalizujmy,  popracujemy wspólnie na komisjach i wtedy dopiero projekt uchwały,  który

będzie  już zgodny z  przepisami  prawa  przekazać  ewentualnie  do  analizy już  przez  niezależną

kancelarię prawną. Myślę, że w tym momencie szkoda byłoby naszych pieniędzy, znaczy środków

na  analizowanie  dokumentów,  których  już  dzisiaj  stwierdzony  jest,  ma  niedociągłości natury

prawnej, niezgodności natury prawnej. Dziękuję

Pan Wiceprzewodniczący Rady



43

Dziękuję, proszę.

Pan Radny Sławomir Pytel

Panie  Przewodniczący,  Wysoka  Rado,  Szanowni  Państwo,  przepraszam że  dyskusja,  że jestem

dyskutantem na tej sesji, ale czuję się  obowiązany bronić tego projektu, uważam go za słusznie

społecznie i wnoszący wiele czytelnych zmian do naszego prawa. Natomiast z jednym nie mogę się

zgodzić, z takim że go w ogóle odrzucić i nie skierować do  oceny  prawnej.  Moim zdaniem jest

rozwiązanie  prawne,  stwierdzenie  skierować  ten  projekt  bez  rozstrzygania o  odrzuceniu,  czy

przyjęciu do oceny prawnika.

Pan Sekretarz Gminy

Panie  Radny,  niech  się  Pan  nie  ośmiesza,  naprawdę  niech  się  Pan  nie  ośmiesza.  Siedzi  tutaj

prawnik,  Mecenas nasz i  świadczy nam usługi  prawne, a Pan chce projekt tej  uchwały wysłać

gdzie? Do kogo? To trzeba było na tym projekcie postawić tutaj swoją pieczątkę radcy prawnego i

cześć.  To jest  wasza opinia,  to jest  nasza opinia,  więc o czym tutaj  dyskutować.  Jeśli tego nie

zrobiliście to my wam wytykamy błędy po prostu błędy.  Nad błędami trzeba popracować i  nie

trzeba się w ogóle obruszać z tego powodu 

Pan Radny Sławomir Pytel 

Nie obruszam się.

Pan Sekretarz Gminy

To jak Pan się nie obrusza,  to niech Pan przyjmie za dobrą monetę, że ja sugeruję takie dobre

rozwiązanie,  odrzucamy coś co jest  nie dobre,  a pracujcie nad czymś co ma być dobre,  bo my

wspólnie nad tym będziemy pracować.

Pan Radny Sławomir Pytel

Panie Sekretarzu, czy wszystkie uchwały które wprowadzasz Pan na sesje tej Rady, przechodzą bez

poprawy czy są diametralnie zmieniane ich treść i tak dalej i co w tym zakresie, mamy je odrzucić

czy przyjąć? W całości czy z poprawkami? Bardzo proszę Panie...

Pan Sekretarz Gminy

Proces, procedowania uchwał jest nieco inny dzisiaj, bo po to są komisje rady, żeby na komisjach

pracować, a my dzisiaj nie mieliśmy szans, na komisjach pracować tylko podrzuciliście.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Nie podrzuciłem 

Pan Sekretarz Gminy

Ok, ale my wskazujemy, że są błędy, a jeśli są błędy, to my ich nie puścimy... 

Pan Radny Sławomir Pytel 

Rozumiem, moje stanowisko jest jednoznaczne.
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Pan Sekretarz Gminy 

Pana stanowisko jest jednoznaczne, a ja wskazuję swoje stanowisko.

Pan Radny Sławomir Pytel

Dziękuję.

Pan Sekretarz Gminy

Pokazujemy dla Rady, jakie są rozwiązania .

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Nie widzę następnych propozycji,  zwrócę się jeszcze  do Radnego Pytla czy podtrzymujesz  swój

projekt uchwały?

Pan Radny Sławomir Pytel 

Podtrzymuję swoje propozycje w sprawie projektu uchwały, Panie Przewodniczący by skierować ją

do prawnika, żebyśmy mieli jednoznacznie pogląd spokojne powodzenie, napisaną opinie prawną w

tym zakresie.

Głośna dyskusja.

Pan Sekretarz Gminy

Wchodzicie w kompetencje Wójta, a nie można nam to uchylą, a ja nie chcę tego, żeby Wojewoda

nam uchylił. 

Pan Radny Sławomir Pytel

Ale czy Pan mnie słyszy Panie Sekretarzu, że ja nie chcę żeby to dzisiaj zostało uchwalone, tylko

żebyście po rozstrzygnięciu  wysłali  do prawnika, który dokona nam wykładni, to jest tak a nie

inaczej.

Pan Sekretarz Gminy

Przed wczoraj to zrobiliśmy, do kancelarii, czy Pan...

Pan Radny Sławomir Pytel

Ja nawet nie otrzymałem pisma od Pana prawnika.

Pan Sekretarz Gminy

Czy widzi, że to jest kancelaria czy widzi Pan to...

Pan Radny Sławomir Pytel

Nawet nie mogę podjąć dyskusji, bo nie znam tego do końca, ja muszę się zastanowić. Potrzebuję

kilku minut do zastanowienia.

Pan Sekretarz Gminy

Wyjaśniał Panu Mecenas.

Pan Radny Stefan Troc

Panie Przewodniczący, można? 
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Pan Wiceprzewodniczący Rady

Ale co nowego.

Pan Radny Stefan Troc

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado jest może trzech, czterech, że rzeczywiście może podnoszą

głos  pozostali  siedzą.  Ja  się  wypowiadam za siebie,  no bo to  inna  sytuacja,  bo żeby piętnastu

mówiło, to jako szesnasty mógłbym zając głos, ale że Pan nie zabiera głosu, to po co to jest ta Rada,

po to jest ta sesja, po to jesteśmy, żeby dyskutować. Moje stanowisko jest jasne, klub radnych, to

nie jest klub, bo to inicjatywa radnych i my nie możemy dyskutować w dalszej kolejności, moim

zdaniem trzeba przejść do kolejnego punktu, jest stanowisko, żeby przekazać do radcy prawnego.

Radca prawny wyda opinię i wtedy się zajmiemy tym. Była zupełnie inna sytuacja, nie wiem cały

czas wracam do tego co była w poprzedniej kadencji, było stanowisko, że klub radnych było żeby

uchwałą  poddać  po głosowanie,  wówczas  byłem Przewodniczącym,  poddałem pod głosowanie.

Uchwała  została  odrzucona,  ze  względu  na  to,  że  były  buble  prawne  i  później  w  kampanii

wyborczej, co nie którzy chodzili i mówili, że Troc był przeciwko temu żeby, mogę potwierdzić to

że był, przeciwko żeby dać ludziom dopłaty do leków. Dopłaty do leków zostały uchwalone miesiąc

później i wszystko było po problemie.  Nie wiem, dyskutujemy nad czymś teraz nie wiem, dalsze

wnioski  pod głosowanie  podaje,  żeby były tutaj  wniosek wnioskodawców i  on  wiąże  wniosek

wnioskodawców, a nie jakieś wnioski wymyślone przez Pana.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Nie, nie proszę sprecyzować swój wniosek Panie Radny.

Pan Przewodniczący Rady

Wniosek Pana Pytla jest Panie Przewodniczący sprecyzowany, przedłożył projekt uchwały .

Pan Stefan Troc

Ale teraz zmienia swój

Pan Przewodniczący Rady

A zmienia. A to nie wiedziałem?

Pan Radny Sławomir Pytel 

Nieuważnie podchodzą. Skoro ten wniosek wywołuje tyle kontrowersji, proponuję podjęcie takiego

rozstrzygnięcia, że kierujemy ten wniosek do oceny prawnej. Prawnika, z dokonaniem wykładni,

nad którą będziemy mogli dyskutować w kolejnych dniach.

Pan Radny Stefan Troc

Czy praktycznie wycofałeś z głosowania?

Pan Sekretarz Gminy

Uchwała wycofana.
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Pan Wiceprzewodniczący Rady

Projekt uchwały. Proszę przejść do kolejnego punktu. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Czyli, nie mamy nad czym dyskutować? 

Pan Sekretarz Gminy

Chcę zadać pomocnicze pytanie, kto ma przygotować według powyższego, według Pana opinię, na

temat projektu tej uchwały? Opinię w sprawie projektu tego statutu, my już mamy.

Pan Radny Stefan Troc

No dobrze, ale nie mamy my.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Tak jest.

Pan Radny Sławomir Pytel

Poniosę własne koszty, za własne pieniądze postaram się o opinię w tym zakresie, przedstawię ją na

rozpatrzenie na kolejne posiedzenie, dziękuję. 

Pan Przewodniczący Rady

Czyli przedstawi Pan Radny opinię innego radcy dla Wójta Gminy Mielnik, tak?

Pan Radny Sławomir Pytel

Tak.

Pan Przewodniczący Rady 

Żeby miał dwie opinie i żeby mógł sobie  wydać swoją, tak. Dobrze, że  nie  powoływał czterech

prawników. 

Pan Sekretarz Gminy

Ja powiem tak jak Aleksander Kwaśniewski,  nie idźcie tą drogą zróbcie coś innego, zróbcie coś

innego, drzwi  się naprawdę  otwierają  w Urzędzie.  Proszę  przyjść,  usiądziemy razem,  zrobimy

wspólnie i będzie wasz sukces. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję. Wysoka Rado, punkt 9 uważam za zamknięty. W punkcie 10 podjęcie uchwały w sprawie

zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami gminy Mielnik i tu jest projekt uchwały

proszę o przedstawienie wnioskodawcy, w skrócie, w skrócie.

Pan Radny Sławomir Pytel

Panie  Przewodniczący,  Wysoka  Rado,  Szanowni  Państwo,  zgodnie  z  udzielonym mi  głosem

przedstawię  Państwu  nasze  uzasadnienie  do  projektu  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu

przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami gminy Mielnik

(w załączeniu do protokołu str. nr …..) 
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Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję. Proszę o opinię prawną, w tym zakresie, tego projektu, Pan Maciej Łapuć

( w załączeniu do protokołu str. nr   …..)

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję,  otwieram dyskusję  w tym temacie proszę o zabranie głosu,  proszę Radny Pytel.  Nie

zgadzam się  w pełni  z  opinią  Radcy prawnego, dlatego że nie  podał,  nie  ustosunkował się do

postanowień  poszczególnych  przepisów,  które  zaproponowaliśmy do rozwiązania,  określił  ją  w

zasadzie w całości, w takim wypadku trudno o dyskusję nad tym dokumentem i znów stanę na

stanowisku takim, żeby Rada skierowała ten projekt do oceny prawnej innego prawnika, dziękuję

bardzo.

Pan Maciej Łapuć

Jeżeli mogę doprecyzować, w mojej opinii, § 2 i § 4 są dotknięte wadą nieważności, dziękuję. Do

pozostałych zapisów nie mam uwag.

Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję.

Pani Radna Maria Boguszewska

Wczoraj  dopiero  dowiedziałam się  o  uchwale,  dotyczącej  konsultacji  społecznej,  która  została

przyjęta w 2004 roku, nie byłam radną w tej  kadencji,  czy to była IV, IV kadencja albo V, nie

pamiętam  i  właśnie  dowiedziałam  się  o  posiadaniu  takiego aktu  prawnego,  kiedy  zaczęliśmy

opracowywać  właśnie  ten  projekt  uchwały,  ale  muszę  się  tu   jednak  wypowiedzieć  w sprawie

bardzo dla mnie bolesnej, bo ja od początku walczyłam z Panem Wójtem, że podjęte działanie w

sprawie budowy Parku Historycznego,  bez konsultacji  społecznych to  był  chybiony pomysł,  ta

inwestycja  była,  że  tak  powiem  oszacowana  wówczas  niby na  250 tys,  później  to  wzrosło  na

milionowe sumy, a teraz na setki milionów, właśnie  się dzisiaj dowiedziałam. Więc od początku

byłam oponentką. Oponentem, jeżeli chodzi o ta inwestycję i dzisiaj teraz właśnie wypowiem się.

Bardzo  źle  się  stało,  że  nie  wiedziałam  o  takiej  uchwale,  bo  w  swoich  to  znaczy  jestem

przewodniczącą  komisji  do Spraw  Społecznych  mogłabym  wnieść  takie  zadanie  wprowadzić.

Realizacja  uchwały w sprawie  uchwały konsultacji  społecznych  i  wtedy Pan Wójt  mógłby się

wypowiadać,  moglibyśmy  dyskutować  z  Panem  Wójtem  o podjętych  działaniach  i  to  na  tej

podstawie, na tej podstawie tej uchwały można by było z Panem Wójtem troszeczkę odprowadzić,

od tego pomysłu, od tej budowy Parku Historycznego. Już na samym wstępie, przypominam o sesji

dnia marca bodajże z 28 marca, rok temu była taka burzliwa dyskusja na temat wydatków na Park

Historyczny i nawet spora grupa radnych oponowała, nie podnosiła ręki za budżetem właśnie w

sprawie realizacji. Później stało tak, jak się stało no i potrzeba podejmować takie uchwały,  które
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zatrzymają Wójta w takich popędach, realizacji swoich misji dla nas dla mieszkańców gminy, będą

kosztowały bardzo bardzo, że tak powiem, ta odpowiedzialność spłaty, długi i inne jeszcze w tej

chwili dla nas są już, stoją pod znakiem zapytania decyzji w tej sprawie. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Co do projektu Pani Boguszewska?

Co do projektu popieram ten projekt, oczywiście jeżeli będą tu uchybienia prawne, no to trzeba

nanieść, ale no odniosę się do Pana Radcy Prawnego, że musi aż tak, bo jeszcze można prowadzić

dyskusję w innych kancelariach prawnych i z Panem Wójtem oczywiście, bo to on jest, dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję, proszę Radny Pytel

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo odnoszę się do tego, konstruując zasady

przeprowadzenia konsultacji,  które później  omawialiśmy na posiedzeniu Klubu,  nie  wiedziałem

bardzo  istotnej  rzeczy,  dlaczego  możemy  tutaj  tylko  krótko,  dlaczego  konsultacje,  a  nie  inne

rozwiązanie w sporze społecznym można wyjaśnić i uzyskiwać opinie w dwóch momentach, w

drodze referendum, jako opinii rozstrzygającej nie pozostającej, nie dającej radzie żadnego wyboru

w tym zakresie, bo ludzie mieszkańcy tej gminy jako suwerenni rozstrzygają tak lub nie, nie mamy

nic  dopowiedzenia.  Albo  zachować  łagodniejszą  formę  i  prowadzić  ją  w  formie  komunikacji,

dochodząc do kompromisów, pozyskując najlepsze rozwiązania dla Gminy, nie dla Pytla, nie dla

Toboty,  tylko  najlepsze  rozwiązanie  dla  Gminy,  dla  mieszkańców  tej  Gminy.  Dlatego właśnie

wnosimy o wdrożenie zasad, które w jakimś zakresie te problemy rozwiążą. Zabrałem ten głos nie

dla tego, że chciałem to powiedzieć, ale to co powiedziałem przed chwilą ale chciałem odnieść się

do  prawa,  które  zostało  ustanowione  i  weszło  w  życie  jest  to  ustawa  o  referendum,  która

jednoznacznie rozstrzyga w tym zakresie, w art. 2 weszło podmiana w tym roku została ogłoszone

referendum lokalne,  zwane  dalej  lokalne  jest  jak  i  członkowie  wspólnot  w drodze  głosowania

wyraża swoją wole, było w sprawie odwołania organów stanowiącego. Było w sprawie odwołania

organów stanowienia tej jednostki i w sprawie nie pamiętam jak było ale powiem jak jest. Jest w tej

chwili,  że  również  w  referendum  może  być  również  rozstrzygana  sprawa  co  do  sposobu

rozstrzygnięcia  spraw  dotyczącej  tej wspólnoty mieszczącej  się  zakresie  zadań  kompetencji  jej

organów danej jednostki i w innych istotnych sprawach dotyczących społecznych, gospodarczych,

kulturowych  więzi  łączących  ta  wspólnotę.  Te  warunki,  które  są  wymienione  w  uchwale

jednoznaczne,  gdyby  wnioskodawcy tego referendum, zapytali jasno, postawili pytanie czy chcą

Trylogii czy nie chcą i jednoznacznie społeczeństwo by się  w tym zakresie  wypowiedziało,  bez

względu na ilość głosów, nie mieliśmy tu nic do powiedzenia. W tym momencie oni nie korzystali z

tych  wniosków, które tu  są zgłaszając to nie wiem czy do końca wiedzieli,  bo ja np.  nie i  się
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przyznaję, dlatego rozstrzygnięcia należy szukać w drodze kompromisu te przepisy  przez nas  te

zaproponowane dają taką szansę, ale jeżeli podniesiemy wolę taką, że nie dojdziemy do stanowiska

proponuję stanowisko naszej piątki radnych, z inicjatywy której inicjatywy projekt uchwały wszedł

na  obrady dzisiejszej sesji  i  będzie  takie  jednoznaczne jak poprzednio,  jeżeli  odesłać do oceny

prawnej.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dobrze, dziękuję, jakoś nie widzę chętnych. 

Pan Sekretarz Gminy

Wysoka Rado, ja chciałbym przypomnieć i pewnie wszystkim radnym bo tutaj  Pani  Radna Maria

Boguszewska poruszyła problem nieznajomości tej uchwały, otóż chcę przypomnieć, że ta uchwała

została podjęta 10 grudnia 2004 roku. W wyniku tej uchwały, która w obrocie prawnym występuje

do  dzisiaj,  dokonaliśmy  zmiany  nazw  miejscowości:  Stankowicze,  Olchowicze,  Kudelicze,

Grabowiec  i  też  Poręby,  więc  nie  można  mówić,  że  jej  nie  ma,  bo  w  ciągu  dwóch  kadencji

obracamy się z tą samą uchwałą i to nie zależy od tego czy napiszemy inną lepszą odnośnie zasad i

trybu  przeprowadzania  konsultacji,  to  naprawdę  nie  zależy  od  tego,  no  ta uchwała  obecnie

obowiązująca jest po prostu dobra, tylko potrzebna jest inicjatywa, potrzebna jest inicjatywa między

innymi Radych. Na sesji zawsze można taką zgłosić inicjatywę, hej do kupy Panowie i zarządzimy

referendum, ale tego nie zrobiono, nie referendum tylko konsultacje, ale tego nie zrobiono, a można

robić w każdych sprawach. Ta uchwała, Panie Radny Pytel pozwala, natomiast ten projekt który wy

przedstawiliście,  nie  może  niczego  nazywać  z  góry,  bo  to  wnioskodawcy  mówią  jakim

przedmiotem będą objęte konsultacje, Pan tu pisze, że Plan Rozwoju Lokalnego – on był potrzebny

cztery lata temu, do środków unijnych od czterech lat nikt już o PRL-u nie mówi. Nikt już nie mówi

o Planie Rozwoju Lokalnego, pisze Pan o Strategii Rozwoju Gminy – taki dokument jest, pracuje

się nad takimi dokumentami, ale np. już o planie zagospodarowania przestrzennego  gminy albo o

studium to  Pan  milczy,  więc  nie  da  się  literalnie  wymienić  w  jakich  sprawach  można  zrobić

konsultacje  i  nie  nazywajmy ich w uchwale,  bo Wojewoda to obali,  po prostu obali,  to  wasza

inicjatywa w jakiej sprawie te konsultacje możemy zrobić i tyle, dziękuję.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję, proszę.

Pan Radny Stefan Troc 

Panie Przewodniczący z wypowiedzi Pana Sekretarza, miałbym takie pytanie do wnioskodawców,

bo rzeczywiście  to  nie  jest  zgodne z  prawem,  ale wy proponujecie  zakres  przedmiotowy i  np.

konsultacje dotyczące uchwalaniu i aktualizacji planu gospodarki odpadami Gminy  Mielnik.  Nie

wiem czy do końca wiecie w jaki sposób ten plan gospodarki odpadami jest wnoszony, praktycznie
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to  Plan  Wojewódzki  wszystko określa.  W planie  wojewódzkim  określone  jest  gdzie  z  Gminy

Mielnik mają trafić te śmieci, itd.,  w związku z tym ja nie widzę tego sensu, poza tym, że jest

niezgodne  z  prawem  i  tak  jak  Sekretarz  mówił,  niektóre  są  nie  ujęte  to jako  wnioskodawcy

powinniście  to wycofać pomimo to,  że nie  jest  zgodne z  obowiązującymi  przepisami i  nie  ma

ujętych wszystkich, tego zakresu przedmiotowego, dziękuję. 

Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję, proszę 

Pan Radny Sławomir Pytel

Panie  Przewodniczący,  Wysoka Rado,  Szanowni  Państwo znowu muszę  określić,  że  nie  jestem

doskonały, moi koledzy również w tym zakresie, dlatego jeżeli chodzi o pytanie kolegi Radnego

Troca,  uchwalenie  planu  gospodarki  odpadami  Gminy  Mielnik  w  tym  zakresie  jednoznacznie

Wojewoda, ja się z tym zgodzę, ale może on dotykać również terenu Gminy Mielnik. To nie jest

istotne, nie może, pytam. Jeszcze jak się nie mylę

Pan Radny Stefan Troc

Gminny plan się ustala odgórnego planu. 

Pan Radny Sławomir Pytel

Dobrze, ale w planie gospodarki wojewódzkim nie są rozstrzygnięte wszystkie sytuacje dotyczące

Gminy Mielnik, to są  rozstrzygnięcia globalne, wojewódzkie, województwo określa, to są ramy

którymi musimy się poruszać.

Pan Sekretarz Gminy

Rozstrzygnięte. Śmieci mają jechać do Hajnówki.

Pan Radny Stefan Troc

Panie Radny to wszystko, nie możemy powiedzieć na  konsultacji, że nasze śmiecie do Białej, czy

nie wiem do Siemiatycz.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Ale  ustawa,  korzystałem  z  zapisów  ustawowych  i  naprawdę  nic  sam  ze  swojej  głowy  nie

stworzyłem nowego prawa od podstaw. Już szukam.

Sołtys wsi Osłowo

Nie  przygotowani  jesteście,  to  trzeba  było  ustalić  z  radcą  prawnym,  a  dopiero  potem  zrobić

zebranie.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Art.  7  ustawy  o  samorządzie  gminnym  mówi  o  zaspokajaniu  zbiorowym  wspólnoty,  w

szczególności  zadania własne obejmują,  które są wyszczególnione,  czy Pan chce się z  tym  nie

zgodzić, są tu jakieś zadania które wymyśliłem. 
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Pan Sekretarz Gminy

Ja z ustawą nie polemizuję, a z Panem bym chciał.

Pan Radny Sławomir Pytel

Ja rozumiem. 

Pan Sekretarz Gminy

No właśnie, w ustawie są zapisane zadania własne gminy, nie ma wątpliwości. 

Pan Radny Sławomir Pytel 

Ja tu wcale nie odnoszę się do swoich wymysłów.

Pan Sekretarz Gminy

Ale można, tylko nie nazywajcie tego w uchwale, nie nazywajcie tego w uchwale, jak chcecie się

zajmować śmieciami.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Ja proponuję takie rozwiązanie, proponuję to skierować do oceny prawnej. Podejmę konsultacje z

Panem Sekretarzem,  z  radcą  prawnym Wójta  i  wrócimy do  tej  uchwały  i  wniesiemy na  inne

posiedzenie, w każdym razie do oceny prawnej proponuję skierować i będzie wtedy łatwiej, że cała

rada w tym zakresie, otrzyma stanowisko.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję,  stwierdzam,  że  wnioskodawca  wycofał  swój  projekt  uchwały,  do  dalszej  pracy  na

komisjach  i  ocenie  prawnej.  Kolejnym  punktem  naszych  obrad  jest punkt  11,  odpowiedzi  na

zapytania  i  interpelacje  radnych.  Chcę  przypomnieć,  że  na  część  zapytań  Wójt  już  się

ustosunkował,  powiedział  również,  że  na  dalsze  odpowie  na  piśmie.  Czy  ktoś  z  Panów  jest

upoważniony przez Wójta do odpowiedzi na interpelacje? 

Pan Sekretarz Gminy

Nie, nie ja nie mam takiego upoważnienia. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Wobec tego będzie tak, jak mówię, że dalsze odpowiedzi otrzymacie Państwo na piśmie od Wójta.

Do Przewodniczącego były zapytania. Przewodniczący chce odpowiedzieć. Proszę.

Pan Przewodniczący Rady

Wysoka Rado,  Panie  Radny Pytel,  dwa zapytania zostały skierowane również do mnie. Sprawa

jedna dotyczy protokołu Nr 1/10, z pierwszego posiedzenia Rady VI Kadencji  i sprawa druga do

protokołu z XIX sesji VI kadencji, czyli sesji z 28 grudnia 2012 roku. 

Nie będę się rozwodził powiem tylko tak, w sprawie zapisów, które skorygowała protokólantka w

projekcie  protokółu,  zaznaczam w projekcie  protokółu,  na wniosek  Radnego  Pytla,  uważam za

sprawę załatwioną, ale nie rozumiem Panie Radny takiego stwierdzenia: „składam sprzeciw dla
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postawy  prezentowanej  przez  Pana  Przewodniczącego  Jana  Zduniewicza,  że  protokoły  są

poprawiane  w takim zakresie,  iż  po ich przeczytaniu osoba zapoznająca się  z  nimi,  nie  może

poznać  istoty  sprawy”.  Wysoka  Rado,  oświadczam  że  w  VI  kadencji  poza  literówkami  nie

zasugerowałem dla żadnego protokólanta zmian treści protokołów, zostały one sporządzone  przez

protokólantów bo nie wszystkie Pani Szymańska protokółowała, poza znakami interpunkcji, poza

literówkami, nie sugerowałem zmiany zapisów, a jeśli chodzi o protokół 28 grudnia  2012 roku,

nawet nie było takich zmian jak znaki interpunkcji, czy inne drobne, nie zmieniające treści zapisów,

czy sensu zapisów. Dlaczego też uważam, że się zastanowię nad tym, co zrobię w przyszłości Panie

Radny, jeśli chodzi o pomówienie mi, że to ja poprawiam protokoły. 

Sprawa druga, dotyczy to protokółu pierwszego w obecnej kadencji, gdzie stwierdza Pan

jednoznacznie,  wytłuszczonym  drukiem,  tu  na  tym  skierowanym  piśmie,  że  ujawnił  Pan

nieprawidłowości  zawarte  w  protokóle  nr  I/10,  które  wskazują  na  świadome  manipulowanie

faktami, przez Przewodniczącego Rady – tu w tym zakresie  myślę, że  porozumiem się  z Panem

Sekretarzem, może z prawnikami,  wydaje mi się, że zajdzie potrzeba wyjaśnienia dokładnego bo

tamto uważam za drobną sprawę. Natomiast tu do dogłębnego wyjaśnienia przez komisją rewizyjną

Wysokiej Rady. Także wybaczy Pan Przewodniczący, jeżeli zawnioskuję takie coś i Wysoka Rada

przychyli  się  do  tego,  żeby  ten  temat  dogłębnie  zbadać,  ponieważ  jest  to  coś,  zarzucone

Przewodniczącemu bezprawnie,  bo nie  zgodnie z prawdą.  Można wymyślać Panie Radny Pytel

różne rzeczy, można mówić, zasłaniając się, że o to wyborcy tak powiedzieli, to jest Pana styl, bo

obserwuję  to.  Natomiast  wtedy kiedy Pan używa sam pewnych stwierdzeń,  no  niestety muszę

pewne  rzeczy wyjaśnić  i  wybaczcie,  że  tak  będzie,  dodatkowa praca,  ale  uważam że  tak  być

powinno. Dzisiaj wiem dokładnie, że wtedy na tamtej sesji prowadzonej w części do zakończenia

wyborów Przewodniczącego przewodniczyła Pani Radna Olga Pogrebniak, wszystkie zapisy w tym

protokóle, w przerwie sobie spojrzałem, uważam że były kolejno zamieszczone w tym protokole i

pamiętam,  że  wpierw  komisja  skrutacyjna  której  przewodniczył  Przewodniczący  Komisji  Pan

Radny Lucjan Kożuchowski,  odczytała  protokół  komisji,  że  Przewodniczącym Rady został  Jan

Zduniewicz 9 głosów za. Natomiast później, kiedy już odbyły się, kiedy odbyło się przekazanie

przewodniczenia,  kiedy było  wystąpienie  Wójta,  kiedy było  moje  wystąpienie.  Przeszliśmy do

wyborów Wiceprzewodniczącego  i przed  tymi  wyborami  Przewodniczącego,  została  ujawniona

sytuacja,  że  oto  komisja  źle  policzyła  głosy.  Więc  pytam,  to  ja  manipulowałem Panie  Radny

komisją, czy ja manipulowałem protokółem? To że protokół został napisany zgodnie z prawdą, że

wpierw podano 9 głosów było za a później że 8 za.  W którym miejscu? Trudno jest zgodzić się,

przed zakończeniem sesji z tym, że to ma zostać bez echa. Panie Radny muszę to wyjaśnić wobec

tego  będę  prosił  wszystkie  możliwe  czynniki  o  wyjaśnienie  tego  i  być  może  poprosić  Pana  o
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sprostowanie Pańskiego wystąpienia.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję, czy radny zadowolony z otrzymanej informacji?

Pan Radny Sławomir Pytel 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, nie jestem tutaj aby być tu zadowolony,

czy nie, ale jestem po to żeby reprezentować interesy mieszkańców a ponadto chciałbym, ja byłem,

znów bardzo w dużym dylemacie, tak jak poprzednio gdy musiałem ujawnić swój głos.  Co mam

zrobić? Jak mam zareagować? Teraz znowu czytając protokóły, osobiście jako człowiek, nie wiem

czy bym się zdobył na taką publiczną, ujawnienie tego faktu, natomiast jako radny nie mam innego

wyboru, to jest mój obowiązek prawny z którego wynika, że z każdej sesji sporządza się protokół

który  powinien  wiernie  odzwierciedlać  jej  przebieg.  Dla  mnie  jest  jednoznaczne,  dziękuję.

Przepraszam, jeśli uraziłem. Zadałem tylko pytania, które może są trudne, ale jak bym sam potrafił

na nie odpowiedzieć na pewno Pana bym nie prosił. Przepraszam.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję.

Pan Przewodniczący Rady 

Przewodniczący, tylko w jednym zdaniu.  Rozumiem Panie Radny, Sławku, natomiast proponuję

jesteśmy w Radzie razem już ponad dwa lata i proponuję nie używania starych metod, które być

może jeszcze teraz czasami spotykamy się w prokuraturze, a wcześniej spotykaliśmy się  troszeczkę

w organach innych o innej nazwie,  żeby wpierw zrobić winnym, a później ewentualnie, jeśli się

udowodni to przeprosić. To nie  jest styl z którym, z którego osiągnie Pan znaczne efekty przy

wyborach, czy to przedterminowych, czy w wyborach terminowych na Wójta Gminy Mielnik. Nie

wiem też, czy taki sposób uprawiania polityki tu w małej ojczyźnie, w naszej małej radzie gminy da

nam efekty to chyba nie o to chodzi i o to proszę Panie Radny.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję, stwierdzam, że punkt 11 odpowiedzi na interpelacje zakończyliśmy. W kolejnym punkcie

12  sprawy  różne  i  wolne  wnioski.  Zachęcam  do  dyskusji,  zabierania  głosu  Radnych  jaki  i

przybyłych tu gości. Proszę.

Sołtys wsi Osłowo 

Słuchaliśmy tutaj Was Radnych szczególnie tej grupy radnych pięciu, tylko Pan jeden mi się rzucił,

wypowiadał się w czwórka cichutko, ale to po prostu ta rada dzisiaj nie powinna się w ogóle odbyć,

ktoś powinien za nią zapłacić. Grupa pięciu radnych w ogóle nie jest przygotowania prawnie do

tych wniosków, to jest bubel napisany jak tutaj już mówiłem i my słuchamy tego, teraz poprawicie

i nie wiadomo, może to zostanie tylko, chodziło o zamieszanie o wir. Komu to jest potrzebne? Jeśli
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by Wójt, nie obrażając nikogo z Radnych, wszyscy którzy chodzili do tego Wójta każdemu coś

zaoferował, wszyscy dzisiaj bili by brawo dla Wójta, ale chyba za mało miejsc ma w tej Gminie,

żeby wszystkich obsadzić w tej pracy, to jest chyba jeden powód. 

Pan Radny Witold Terebun

To chyba Tobie zaoferował.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Panie Sołtysie, proszę o wnioski.

Sołtys wsi Osłowo 

Dziękuję.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Proszę,

Pan Radny Jan Zduniewicz

Wysoka Rado w związku z tym, proszę o uwagę, w związku z tym, że dzisiaj odbywa się mam

nadzieję  że  zakończy  ją  zaraz  Przewodniczący  XX  sesja,  proszę  dokonać  już  poprawek w

materiałach, które są na 12 marca na komisję i na 22 marca na sesję, jako XXI sesja VI kadencji i

jeszcze jedno, Wysoka Rado chciałbym poinformować, że po otrzymaniu wniosku w dniu 4 marca,

od grupy radnych w sprawie zwołania tej dzisiejszej sesji, proponowałem dla Radnego Pytla, czy

nie było by dobrze, te wszystkie tematy ująć na posiedzeniach komisji 12 marca i w tematach sesji

22  marca.  Zastrzegając nawet,  że jeśli  nie  zdążymy,  bo jest  tam dwadzieścia  parę punktów, to

będziemy obradowali: komisje dwa dni, rada dwa dni, ale być może lepiej nam będzie to zrobić niż

na hura. Taka informacja.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję.

Pan Radny Stefan Troc

Panie  Przewodniczący odniosę się  jeszcze  raz i  przypominam proszę przypomnieć  po przednią

kadencję i proszę przypomnieć, to są prawa demokracji i nie mam...

Pan Przewodniczący Rady

Ale ja zwołałem, zwołałem sesję. 

Pan Radny Stefan Troc

Takie mają prawo grupa radnych, Pan był w tej grupie akurat, też zwołałem jeszcze w bardziej

błahej sprawie, bo Pan przypomni jakiej.  Jeszcze raz Panu mówię, że rzeką płynęły śnięte ryby i

wyście zwołali sesję. Po co? Panie Sołtysie tutaj coś poruszaliśmy, ale po co tam się zebraliśmy i

naprawdę stuknijcie się w piersi i proszę takich wypowiedzi, bo też trzeba pamiętać co robiliście

wcześniej. Może są zamiary z tej strony takie same jak po przednio, nie wiem jakie są zmiany i czy
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ktoś  z  Was  startuje  na  Wójta,  czy  nie.  Mnie  to  nie  interesuje,  ale  rzeczywiście  obiektywnie

oceniając, nie może być w ten sposób wypowiedzi, że ktoś tam wziął pieniądze. Panie Sołtysie są

takie prawa demokracji i to nie my tworzyliśmy prawo. Taka jest możliwość, z tego korzystają, z

tego  korzystali  poprzednicy  i  nie  można  w  ten  sposób  się  wypowiadać  bo ktoś  tam.  Ja  się

wypowiadam i co Pan myśli, że Wójt mi zaoferował jakieś stanowisko, czy jakieś pieniądze. Ja

obiektywnie się wypowiadam bo, że ja nie jestem podpisany w tej grupie pięciu radnych, ale akurat

no nie wiem w poprzednim, pozostali radni nie wiem czy się boją się wypowiadać, czy w jakiś inny

sposób się  zapytać,  ale  nie  można  w  ten  sposób  mówić,  że  ktoś  tam mówi,  to  że  akurat  jest

przeciwko Wójtowi. Bo Wójt mi nic nie obiecał ta ja wstaję i coś mówię, bo ja reprezentuję ludzi, a

nikt mi nawet jak by obiecał, to ja naprawdę w tej chwili pełnię funkcję publiczną i takiego czegoś

nie mogę przyjąć, dziękuję bardzo. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję, Pani Radna Boguszewska

Panie Sołtysie to nie jest po raz pierwszy głos na tej sesji prawda, ja zabierałam głos chyba kilka

razy i chyba, że powie Pan tylko podkreślił jedną osobę z mego klubu Pana Sławka, więc ja tylko

tyle  teraz się odniosę do Pana Przewodniczącego. Panie Przewodniczący, to będzie moja druga

uwaga  w  sprawie  nierobienia  tłoku  w  porządku  obrad  komisji,  sesji.  Jeżeli  by  te  wszystkie

dzisiejsze punkty z dzisiejszego porządku obrad naszej tej sesji zwołanej dzisiejszej zwołanej przez

wnioskodawców, zostały przełożone na komisję poniedziałkową, później na sesję to nie wiem czy

Radni mogli by opanować w ogóle intelektualnie to wszystko. 

Pan Przewodniczący Rady

To trzeba  by podzielić na pół.

Pani Radna Maria Boguszewska

To było by tylko bicie piany i tak samo, i podnoszenie ręki za, a może i nawet przeciw. 

Pan Przewodniczący Rady

Dlatego zwołałem sesję na 8 marca.

Pani Radna Maria Boguszewska 

Dlatego Panie, dziękuję bardzo Panie Przewodniczący.

Dla Pana Sołtysa, nie po to się zbierają  Radni,  żeby brać pieniądze, nie po to, nie proszę  Pana.

Proszę ważyć słowa przy wypowiadaniu swoich opinii na dzisiejszej sesji, dziękuję.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję.

Pan Radny Sławomir Pytel 

Dziękuję  Panie  Przewodniczący,  Wysoka  Rado,  Szanowni  Państwo,  Pan  Przewodniczący  Jan



56

Zduniewicz zabrał głos omawiając, że proponował mi, długo debatowaliśmy na temat tego wniosku

to było około półtora godziny. Ja szanuję jego bardzo, za wszystko co zrobił i myślę, że będę  go

szanował  jeszcze  bardziej  za  to  co  zrobi,  bo  naprawdę  talent  do  prowadzenia  negocjacji,  do

zawierania kompromisów i nasze rozważanie w tym zakresie,  długo się na to zbierali o innych

tematach  nie  chcę  mówić,  ale  proponował  właśnie takie  rozwiązania.  Odniosłem  się  do  tego

jednoznacznie,  że  ja  szanuję  i  możemy  zrobić  tak  jak  w  tych  propozycjach ale  czy  wysiłek

intelektualny Radnych jest  na  tyle  duży, żeby w jednym posiedzeniu rozpatrzyć czterdzieści parę

punktów.

Z całym szacunkiem, dziękuję za tą sesję, ja w pierwszych założeniach nie wiedziałem, że

ona tak się obróci natomiast że stanowisko, że ja się wypowiadam wobec mojego klubu nie zbyt

aktywnie  uczestniczą,  w  tym  zakresie,  chciałem  powiedzieć,  że  dyskutowaliśmy  nad  tym  na

posiedzeniu komisji.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Taka jest rola szefa. 

Pan Radny Sławomir Pytel

Wyznaczono mnie, abym wziął na siebie wszystko co się dzieje,  dlatego z całą odpowiedzialnością

powiedziałem,  co  podpisałem,  biorę  za  to  odpowiedzialność.  Spotkałem  się  też  na  przewie  z

kolegami mego klubu, którzy powiedzieli mi: Sławek przesadziłeś. Przesadziłeś, bo zrobiłeś pewną

rzecz nie właściwie. Nie wiem, ja tego nie planowałem, czasem sytuacja się rozwija w taki sposób,

że człowiek nie jest w stanie zapanować nad pewnymi, nad rozwojem sytuacji. Uważam, że nie

zawiodłem w oczekiwaniach moich kolegów z klubu. Dziękuję Państwu za wysłuchanie i jeszcze

przepraszam  tylko,  ale  wnioskowałem  aktywnego, posiedzenia,  sesji,  żeby  oszczędzić  w  dniu

kobiet, płeć piękną. W imieniu klubu naszym wszystkim  Koleżankom, kobietom życzę zdrowia i

uśmiechu, i jeszcze jednego tylko, aby się czasem byli bardziej dla męskich zachowań tolerancyjni,

bo one czasami dzisiaj może przelotem, jeżeli coś złego zrobiłem, przepraszam.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję, kolejno widzę naszą mieszkankę.

Pani Marta Ławińska

Panie Sekretarzu, proszę nie iść tą drogą.  Otóż  Panie Przewodniczący, proszę nie używać dzisiaj

swoich  wersalskich  meandrów  aby  mi  odebrać  głos,  bo  jeżeli  się  w  Gminie  nic  nie  zmieni,

wypowiadam się po raz ostatni. Niektórzy pomyślą to i dobrze – nie szkodzi. Panie Sekretarzu, ja

jestem  dość  obyta  ze  sceną  i  z  publicznością,  natomiast  na  nie  swoim  terenie  jestem  nawet

zawstydzona, dla mnie Radni są autorytetem, ja jestem pełna szacunku dla ich osobowości, dla ich

pracy,  dla  ich  uporu,  dla  ich  wytrwałości  i  dla  mnie  powiedzenie  do  Pana  Radnego,  którego
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wyjątkowo cenię „nie ośmieszaj się Pan”, jest ośmieszeniem się Pana, jako osoby publicznej. Jeśli

chodzi o Pana Przewodniczącego, no przyznam, że Pan Pytel Radny ma rację no takich meandrów,

takich  wręcz  dżdżownicowych, takiej  giętkości  to  rzadko  spotkać,  ale  to  proszę  przyjąć  jako

pozytyw,  komplement.  Proszę  to  zapisać.  Nie,  ja  nie  do  Pana,  bo  ja  myślałam,  że  to  Pan

Przewodniczący.  Ale  teraz  do  ważnych  rzeczy,  ja  jedno  nagranie  z  sesji  mam.  Ja  je  sobie

porównałam z tym napisanym. Ja mogę się z kimś spotkać i przeanalizować, i teraz taki drobny

szczegół. Na jednym z moich, sesji ja zabrałam głos i tam przywołałam o konstytucję i tak dalej, i

Pan Przewodniczący pamięta i w pewnym momencie w moim w mojej wypowiedzi jest, ja mówię:

ja Pana nie pouczam, czy coś takiego i na co ja to mówię, a na to co nie zostało napisane, bo Pan

powiedział  niech  Nas  Pani  nie  poucza.  Drobna sprawa.  A teraz  naprawdę przejdę do ważnych

rzeczy. Uważam, że należy nagrywać, nagrywać! Wydajecie trzy bierzecie się na trzysta milionów

inwestycji, a nie stać was na dobry sprzęt, żeby uniknąć o czegoś takiego. Nagrywać i to poddaję

jako wniosek do Rady. Teraz, to co mnie najbardziej interesuje jest  niezależne od dybów, których

nie znoszę Trylogia, to nie przejdzie - mniejsza o to. Ja byłam pierwszą osobą na tym terenie, która

zainteresowała  się  obrazami  Ignacego  Pieńkowskiego. Pan  Wójt   nie  był  wtedy  Wójtem,

przychodził  do mnie dwa razy w miesiącu,   już to  mówiłam  na jakieś konsultacji,  przy okazji

powiedziałam ja już mam pewne informacje, trzeba dotrzeć gdzie są te obrazy. I tu przeczytałam

pismo wszystkim przeczytałam i wtedy Pan Wójt powiedział, a obrazy już są znalezione. Ja pytam

gdzie znalezione?  Kto je znalazł, fizycznie?  Czy Rada się dowiedziała?  Gdzie one teraz są?  Czy

oddane do renowacji, bo Pan Wójt mętnie, przepraszam mętnie powiedział. Ja nie zrozumiałam czy

już w renowacji i czy jeszcze będą? I ja się o te obrazy upominałam do Pana Sołtysa w Sutnie, na

zebraniu, które zaraz zrelacjonuję. Napisałam do niego list, i ten list  wyślę dołączając dzisiejszą

moją wypowiedź i poprosiłam Pana Sołtysa aby zawiadomił wspólnotę wiejską, o tym że obrazy

podarowane i które należą do Sutna się odnalazły i znowu czyli ta giętkość Pana Wójta, bo właśnie

chciałem  to  powiedzieć  do  wiadomości  ale  chciałem  pokazać  jak  one  będą  już  będą  ładne.

Słuchajcie  dyplomacja  godna  no  właśnie  Pana  Kwaśniewskiego  i  teraz  tak,  co  się  działo  na

zebraniu w Sutnie. I tu proszę uprzejmie Radnych o zabranie stanowiska, bo to, co ja zobaczyłam w

mojej szkole, wkraczając tam po raz pierwszy od dwudziestu lat, bo nigdy nie była zaproszona –

nieważne. To się nadawało do zawołania Policji,  a było trzech przedstawicieli  publicznych Pan

Sołtys, Pan Wójt i Pan Radny. Pan Radny siedział naprzeciwko mnie i kiedy kobietę o mało nie

zlinczowali psychicznie, krzycząc, złodziejka, że ukradła to, że tam to ona mało niedostała zawału,

a Pan siedział ja patrzyłam, żeby Pan zabrał głos jako osoba publiczna i Pan nie zabrał, Pan kiwał

głową,  że dobrze,  dobrze.  Przepraszam może źle  zinterpretowałam,  skończę dobrze.  Ta kobieta

wykrzyczała  tylko  jedno  Ja  nie  dawałam  kluczy,  dlatego  że  tylko  burdy,  pijaństwo  i  Pana,  i
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wskazała konkretnie, konkretną osobę i tu Pan Sołtys  grzmiał, ale ja też grzmiałam, bo ja jestem

aktorka, ja mam głos postawiony i nie wiem ci, co byli to mogą powiedzieć, że byłam prawie na

równo z męskim głosem. Czterdzieści osób było świadkiem oskarżenia kobiety, co do oskarżenia

powinien zając się sąd, a jeżeli coś takiego się dzieje, to był tam Pan Radny, był Pan Wójt, był Pan

Sołtys,  tam  padały  niepartykularne  słowa,  ja  też  coś  tam  rzucę  jak  się  wścieknę,  ale  nigdy

publicznie. Panowie, Panie, Wy jesteście naszymi reprezentantami, na miłości boską zwracam się

do  Radnych o zajęcie stanowiska. W Mętnej byłam, bo tam mieszkam, w Sutnie byłam, bo tam

jestem zameldowana, Sołtys  nie  wiedział,  że  tam jestem zameldowana.  Teraz  do  Pana  Sołtysa

Mielnika. Pan jest Sołtysem Mielnika?

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Jeszcze jestem.

Pani Marta Ławińska

Panie Sołtysie, czy mogę poprosić o pozwolenie mi wstępu na zebranie w Mielniku?

Pan Wiceprzewodniczący Rady

No pomyślę, ale chyba.

Pani Marta Ławińska

Jeśli  nie, to  przyjdę z  obstawą.  Tu już nie  będę poruszać sprawy, bo poruszę je  gdzie  indziej.

Szkoda że nie ma Pana Wójta, bo nigdy nie lubię pod nieobecność mówić tylko napomknę. Proszę

skończyć z osobistymi aluzjami na temat czyjś sukcesów lub niepowodzeń, na temat czyiś długów

lub wygranej  w  totolotka, bo każdy człowiek ma  ambicje,  ktoś  chciał  być  Senatorem,  prawda

wyłożył forsę, pożyczył nie przez senatorstwo, zadłużył się pojechał do Belgii, stanął przy murku

zarobił oddał, ktoś chciał kupić teatr,  nie wyszło zamknął.  To są ludzkie  sprawy, ale proszę nie

wygrywać ludzkich spraw, dla swoich spraw  i teraz jeszcze jedno.  Statut,  statut   gminy. Jak to

chcecie  zmienić  statut  gminy,  wystarczy  uszanować  to  co  jest  tam  napisane.  Wspólnota

samorządowa,  mieszkańcy gminy są  wspólnotą  samorządową i  to  konstytucja  RP dała  nam te

prawa. Panowie to myśmy Was wybrali bo nam pozwoliła na to konstytucja, Wy nam służycie, a nie

my Wam. My mamy prosić o grzeczność w stosunku do nas, na miłość boską i dlatego mówię to

referendum, które jest  przygotowywane, ono przecież nie wynikło z tego, że ktoś chce odebrać

władzę, to znaczy, bo tak Pan Wójt tak się wyraził w tym. To znaczy, że Pan Wójt jest władzą a ja

nie. Ja myślałam, że Pan Wójt jest gospodarzem, że on weźmie w opiekę Nas wszystkich, a Pan

Wójt. A teraz coś jeszcze, na tym zebraniu w Mętnej Pan Radny to przytakiwał no, prawda Panie

Radny my robimy wszystko z naszej mocy, że tak , tak ja nie wiedziałam, żeby Pan Radny zajął

jakieś stanowisko, żeby coś powiedział. 

No  ten  Pan  od  kultury,  Gminny  Ambasador  Kultury,  niech  coś  zrobi.  No  tak,  to  jest
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ambasador- to jest nasz ambasador przecież, to jest nasz ambasador, to jest człowiek, który nas

reprezentuje,  elegancko ubrany,  pięknie mówi nie  ma problemu z  wytłumaczeniem. Panie przy

okazji powiem Panu osobiście też. Szanowni Państwo, tak ja darzę Radnych szacunkiem i szczerym

szacunkiem i poważaniem, uprzejmie proszę o darzenie Nas szacunkiem i poważaniem. Wy nie

jesteście  tutaj  tylko  od ktoś  tam na  końcu głos  zabierze,  nie  Wy na  końcu,  ten  na  końcu jest

najważniejszy Panie Przewodniczący, chyba tyle mam na dzisiaj, dziękuję bardzo.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Pani jest przyzwyczajona jako artystka, do tego. Pan Sekretarz jeszcze

Nie wiem, czy oczekuje Pani odpowiedzi na swoje zapiski.

Pani Marta Ławińska

Nie, nie od Pana. Jeżeli Pan powołuje się na byłego Prezydenta.

Pan Sekretarz Gminy

Ja jestem zobowiązany Pani odpowiedzieć, bo szczególnie Pani docieka gdzie są obraz Sutyńskie.

To ja Pani powiem, znajdują się w dobrym miejscu w szafie metalowej Pana Sekretarza Gminy. 

Pani Marta Ławińska

A czemu nie powiedzieliście o tym w listopadzie, kiedy ja zadałam pytanie?

Pan Sekretarz Gminy

Nie wiem, Pani do mnie nie zadawała takiego pytania.

Pani Marta Ławińska

Ja zadaję wszystkim pytanie

Pan Sekretarz Gminy

Także niech Pani będzie spokojna o te obrazy, w stosownym czasie trafią do renowacji. Natomiast

czy wrócą do Sutna, to ja nie chcę obiecywać, czegoś takiego, ponieważ jest to majątek Gminny. 

Pan Radny Maciej Mormol 

Ale mieszkańcy już zadecydowali,  wie Pani że mieszkańcy zadecydowali, że oddadzą obrazy do

muzeum.

Pani Marta Ławińska

Ale na tym zebraniu krzykliwym, bez żadnej dyskusji, gdzie nie było, żadnej dyskusji. 

Pan Radny Maciej Mormol

To nie było krzykliwe zebranie, proszę Pani.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję, udzielam jeszcze głosu

Panu Andrzejowi Maruszeczce

Chciałem się tylko odnieść do słów Pana Sołtysa, bo mi się nie wydaje, że ta sesja jest taka. Jeżeli
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będziemy obserwować  np.  posiedzenia  Sejmu,  tam rzeczy dzieją  się  i  rodzą  nad  oczami.  Tak

pewnym problemem jest proces, on wymaga przedyskutowania wielu rzeczy i nigdy nie ma tak, że

albo rzadko bywa, że załatwia się momentalnie, natomiast moim zdaniem już dawno sesji nie było,

zostały tutaj,  były poruszone ważne tematy,  które  tak  naprawdę są kluczowe dla  mieszkańców

Gminy i ich przyszłości i jeżeli Pan jest nie zadowolony z tego rozwiązania, ja też do końca nie

jestem zadowolony z tego rozwiązania, ale jestem zadowolony, że to się w ogóle dzieje, że to w

procesie,  bo temat Trylogia był tak naprawdę przemilczany i braku dostępu do informacji na ten

temat, i moim zdaniem wymuszenie takiej informacji jest bardzo korzystne. Temat transportu, który

tak  naprawdę  jest  tematem  tylko  i  wyłącznie  do  plotek, bo  tak  naprawdę  nikomu  nie  została

przekazana  informacja   na  ten  temat,  a  osób  zainteresowanych  tym  tematem  jest  masa  tak

naprawdę. Więc wyjaśnianie, tego jest słuszne. To jest spotkanie potrzebne do tego, tak samo mi się

wydaje jak przedstawić inicjatywę, żeby skonsultować pewne rzeczy przez niezależną kancelarię

prawną, dlatego że Pan Mecenas jest reprezentantem Wójta i poza tym musicie wiedzieć,  że w

każdym sądzie jest obrońca i oskarżyciel. Wszyscy powołują się na literę prawa, różnie tę literę

prawa interpretują, więc moim zdaniem czasami lepiej otrzymać dwie interpretacje tych samych

przepisów wcale  nie  zaszkodzi.  To chodzi  o  to  żeby faktycznie  nie  popełnić  błędów, żebyśmy

faktycznie robili zgodnie z tymi, jaka jest prawda, żebyśmy mieli dostęp do tej prawdy, dostęp do

informacji,  że coś się dzieje zarówno to się dotyczy prawa to się dotyczy Parku Historycznego

Trylogia jak i dotyczy prac transportu, wszystkiego My w tym momencie kompletnie pomijani, nie

liczy się Pan, ja też się nie liczę w tym temacie, nikt się nie liczy

Sołtys wsi Osłowo

Szanowni Radni się liczą. 

Pan Andrzej Maruszeczko 

Radni, bo jeżeli chodzi o transport pytają się, bo oni też nie mają informacji, po to została zwołana

ta sesja. Oni nie mają informacji. Jak oni mają wyrobić swoją opinię i ocenę nie mając informacji.

Tak samo jak Radni, co mają robić, oni nie mają odpowiedzi na podstawowe pytania związane z

Trylogią, tą inwestycją.

Sołtys  wsi Osłowo

Oni rok temu głosowali wszyscy za.

Pan Andrzej Maruszeczko 

Za czym?

Sołtys wsi Osłowo

Za Trylogią.

Pan Andrzej Maruszeczko
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Z skąd Pan wie, a poza tym niech mi Pan powie, jeżeli Pan połowę wiedzy. Albo 1/3 wiedzy, to czy

Pan jest wstanie wyrobić sobie prawdziwe, obiektywne zadanie na ten temat. A ja gwarantuję Panu,

że nikt z radnych nie ma pełnej wiedzy na temat Trylogii i konsekwencji  z tego płynących. Nikt do

tej pory nie dostał takiej wiedzy od Wójta więc, nikt z radnych nie ma możliwości wyrobienia sobie

takiej oceny i tym samym, nikt z nas nie miał możliwości wyrobienia takiej oceny, a powinniśmy

mieć  dlatego,  że  to  jest  tak  wielka  inwestycja,  że ona  finansowo  będzie  miała  skutek,  albo

pozytywny, albo nas utopi kompletnie w długach, musi Pan być świadomy, fajnie by było, żeby Pan

najpierw zdobył  te  informacje,  miał  szanse  dostępu  do  informacji,  a  potem sobie  Pan  wyrobi

zdanie. Tak samo mówi Pan, tak samo, że Pan już wie, Pan nie wie. Pan może wiedzieć, ale musi

Pan najpierw dociec informacji, jak Pan będzie miał nie pełny dostęp do informacji, to będziemy

mogli rozmawiać, czy Pan wie, czy nie.

Pan Radny Maciej Mormol

Mój głos jest równy moim wyborcom. Moi wyborcy chcą Trylogii, ja głosuję za Trylogią.

Pan Andrzej Maruszeczko

Dobrze,  ja  Panu powiedziałem powinno się  to  ocenić,  Pan takiej  wiedzy nie  posiada,  wyborcy

raczej nie posiadają, a już wiecie...

Głos z sali:

Jak Pan się budował w Wajkowie to już Pan wiedział?

Pan Andrzej Maruszeczko

Tak, wiedziałem.

Pan Andrzej Maruszeczko

Po to budowałem, żeby tu mieszkać, ale nie rozumiem o co Pan pyta teraz? Jestem zdecydowanie

za rozwojem Gminy, ale za takim rozwojem, który nie stwarza zagrożeń dla jej przyszłości. A jeżeli

istnieją takie zagrożenia i są one realne, to powinniśmy o nich wiedzieć i wtedy my powinniśmy

zdecydować, czy je przyjmujemy, czy też nie 

Głos z sali

Zagrożenia zawsze są?

Pan Andrzej Maruszeczko 

Tak, ale powinniśmy o nich wiedzieć.  Dokładnie tak, jestem zdecydowanie za rozwojem Gminy,

absolutnie za.

Pan Radny Kazimierz Tobota

Przytaczając tylko Pańską wypowiedź, że do tego dziadostwa nikt nie przyjedzie, no to ja uważam,

że Pan w drugą stronę.

Pan Andrzej Maruszeczko
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Nie  powiedziałem  tak,  że  nikt  nie  przyjedzie.  Podważam  wiarygodność  informacji  Pańskiej

wypowiedzi.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Pan Radny Stefan Troc

Panie  Przewodniczący,  Wysoka Rado miałem nie  zabierać  głosu w tej  chwili,  w ogóle  w tym

temacie, ja powiem tak bo tu zarzuty do Radnych, że rzeczywiście zgadzam się z tym, że Rada

praktycznie, nie rządzi, tylko  zaczynając od początku w jaki sposób zaczęła się Trylogia.  Proszę

przypomnieć sobie, że to się zaczęło od Stanicy w Tokarach i tak dalej  i tak dalej.  Rzeczywiście

wiedzy tak nie posiadamy do końca, pełnej wiedzy Radni, może niektórzy posiadają ja nie np. mam

tą wiedzę, bo na sesji grudniowej żądałem dokumentów, analizowałem te dokumenty rzeczywiście

mam jakąś wiedzę,  za co  dziękuję.  Ale tylko wrócę do porzedniej sesji jak ustalaliśmy opłaty za

śmieci. Czy ktoś widział taki dokument? Panie Sekretarzu, taki dokument uzyskałem z gminy nie

Mielnik,  taki  dokument  podobno  jest  w  Gminie  Mielnik,  dlaczego  ukrywaliście  to?  Dlaczego

ukrywaliście  to?!  To  są  koszty  mówiliście,  że  z  sufitu  wzięliście  wy  skąd  mieliście,  ja  to

przedstawię dla Rady. To są koszty wyliczone, nie ma Pan takiego dokumentu?

Pan Sekretarz Gminy

Ja nie jestem w posiadaniu takiego dokumentu.

Pan Radny Stefan Troc

To  może  przepraszam,  że  kieruję  pytanie.  Ale  takie  coś  chciałbym  dla  Radnych  przedstawić,

później przedstawię. W jaki sposób Rada jest manipulowana, w jaki sposób jest, w jaki sposób, że

do końca nie ma informacji prawdziwych. To są materiały na których pracowały Rady z Powiatu

Siemiatyckiego. Natomiast  Mielnik  takiego czegoś nie widział  i tu jest  wyliczone nie do końca

wiem,  ale  tu  jest  wyliczone  8,52  od  osoby  miesięcznie,  nie  wiem to  podobno  zmieszane  są,

stwierdzono  było,  nie  wiem to  była zmowa Gmin,  że  ma  być  8,15  to  była  zmowa  i  tego  nie

przedstawiono dla Rady i to jest jeden z przykładów. Proszę nie mieć do końca  pretensji do Rady,

bo Rada też nie  ma do końca rzetelnych i  prawdziwych informacji,  czasami jest  wprowadzana

rzeczywiście,  bo  nikt  nie  upomina  się  tak  jak  mówiłem w kilku  dosłownie  Radnych  coś  tam

zabiera, a też doszedłem do wniosku, że nie mogę być takim krzykaczem,  że cały czas, bo mam

jakieś problemy, nie wiem. Ja mam problemy a pozostali Radni nie mają problemów bo akurat ja i

jeszcze dwóch czy trzech Radnych mają problemy cały czas problemy i o to się  cały czas upomina,

a to są prawdziwe fakty.

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję.

Pan Krzysztof Nikitorowicz 
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Ja mam tylko tyle do powiedzenia, że moim zdaniem jest jeszcze wiele pytań i to jest najbliższa

okazja w niedzielę na zebraniu sołeckim. Mam nadzieję że Wójt będzie, bo ja uważam że uciekł, bo

to jest dziwne podejście Wójta, że oto dzisiaj ma się odbyć sesja nadzwyczajna i akurat dzisiaj ma

ważne spotkanie w Warszawie.

Pan Przewodniczący Rady

Przepraszam, otrzymał informację przedwczoraj, przepraszam piątego, że musi być w Warszawie w

sprawach ważnych.

Pan Krzysztof Nikitorowicz 

Proszę  nie  usprawiedliwiać.  Do  kogo?  W jakim celu?  To  jest  szacunek  do  ludzi,  tak.  To  jest

szacunek do człowieka. Dlaczego pojechał,  nie  prosta sprawa może  o Jezu. Ale moim zdaniem

wszelkie pytania zadamy na pewno w niedzielę na zebraniu sołeckim. Ja tutaj  zapraszam Pana

Maruszeczkę w swoim imieniu, bo być może ktoś mu zarzuci, że nie jest z Mielnika.

Pan Andrzej Maruszeczko

To nie ma znaczenia, każdy obywatel UE ma prawo.

Pan Krzysztof Nikitorowicz 

Panią też, mam nadzieję, że Wójt znajdzie czas dla mieszkańców Gminy, na pytania dot. Trylogii

nie odpowiedział jakie koszty, zbył byle czym. Dziękuję. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Dziękuję.

Pani Marta Ławińska

Mogę być na zebraniu?

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Nie. Nie widzę chętnych do zabrania głosów w tym punkcie, wobec tego...

Pan Witold Illinicz 

Szanowni  Radni,  na  początek dziękuję  za  zajęcie  stanowiska  w  maju  na  słynnym głosowaniu

stanęliście przeciwko, zagłosowaliście. No to dobrze i teraz tak, chodzi oto sprawa zakończyła się

niczym, bo zadecydowaliście, że Pan Kierownik GOK-u  jest winien posługiwania się kłamstwem

w czasie pracy swojej i do tego jeszcze niegospodarnością, to czego nie ma na stronie internetowej.

I teraz tak, nie zostały wyciągnięte konsekwencje, a powinne być w stosunku do Pana Kierownika.

Jedynymi konsekwencjami jest nagroda, czy Wy macie Radni jakiś wpływ na przydzielanie nagród?

To wypracujcie sobie taki wpływ, przyjmijcie uchwałę, że w sprawie nagród będziemy decydować,

przecież możecie to zrobić dzisiaj, tak np. po kilkanaście tysięcy nagrody zamiast, przynajmniej

nagany w papiery, no to jest wyprowadzanie pieniędzy Gminy do prywatnej kieszeni i lekceważenie

Radnych, lekceważenie Komisji Rewizyjnej to są poważne sprawy. Coś z tym trzeba zrobić. Panie
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Przewodniczący, coś trzeba będzie z tym zrobić. 

Pan Przewodniczący Rady

Proszę zmienić ustawę o samorządzie. Wprowadzić przynajmniej 5-6 posłów z Mielnika, zmienić

ustawę o samorządzie i wtedy Rada będzie, zmienimy  ustawę o samorządzie i będziemy dzielić

nagrody dla pracowników. Nie można, Panie Witku, nie można, nie można przekraczać przepisów,

które ustala ktoś wyżej. Rada nie może robić widzi misie

Pan Witold Illinicz

Rada nie może wpłynąć na nagrody?

Pan Przewodniczący Rady

Rada ustala kwoty na wynagrodzenia i nagrody, i Wójt ma się w tym obracać, ale nie dzielić.

Pan Witold Illinicz

Ale w rażących sytuacjach, czy jest możliwość korekty?

Pan Przewodniczący Rady

Ale Rada nie ma takiej władzy.

Pan Witold Illinicz

A czy jest możliwe, żeby miała?

Pan Przewodniczący Rady

Nie ma. 

Pan Witold Illinicz

Opinię może wyrazić?

Pan Przewodniczący Rady

Może.

Pan Radny Kazimierz Tobota

Ale opinia nie wiążąca nic nie daje.

Pan Witold Illinicz

Nie wiążąca, ale jest formą nacisku.

Pan Przewodniczący Rady

Opinia Rady była wyrażona w uchwale, po kontroli przez Komisję Rewizyjną, zna Pan.

Pan Witold Illinicz

No tak, ale efektu nie było, jest  pewne naruszenie prawa w stosunku Wójta, bo nic nie zrobił a

powinien. Czy uważa Pan, że efekt czyli tego głosowania powinien zostać tak, jak został?

Pan Przewodniczący Rady

A to głębsza,  Panie Witku to głębsza sprawa, co powinno być efektem. Nie mieliśmy skargi na

Wójta. Była Wysoka Rado? Nie było.
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Pan Wiltod Illinicz

A jak by była?

Przewodniczący Rady

To byśmy ją rozpatrzyli.

Pan Witold Illinicz 

Dziękuję.

Pan Dyrektor GOKSiR 

Przepraszam bardzo, mam jedno sprostowanie małe, tu Pan Maruszeczko, jedno sprostowanie małe

wielu rzeczy się zgadzam o informacji, niestety tak to często bywa, że informacja jest taka jaką

chce przekazać ta osoba i  to działa dwustronnie.  Ja tylko gwarantuję Państwu, że nie dostałem

żadnej  nagrody pracując  tutaj.  Uchwała,  przepraszam zarządzenie  Wójta,  o  którym Pan  mówi

wydane przez Wójta, to myślę, że tutaj więcej Pan Sekretarz powie. Ono nie dotyczy tylko mnie,

ono dotyczy każdej osoby, zarządzenie mówi o tym, że Wójt może dać, może  ale, nie znaczy że

daje. To są dwie różne rzeczy i proszę tego nie mylić. Ja nie dostałem żadnej nagrody. 

Pani Marta Ławińska

To Pan nie dostał, tak?

Pan Dyrektor GOKSiR 

To jest Pani opinia, dziękuję. Pani nie dostała u mnie pracy.

Głośna dyskusja. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

Pani Marto proszę w dwóch słowach odpowiedzieć Panu Dyrektorowi, nie będziemy polityki tutaj

prowadzić.

Pani Marta Ławińska

Odpowiem w dwóch zdaniach.  Ja  nigdy nie  prosiłam się  o  pracę  w tej  Gminie,  ja  to  już  raz

powiedziałam, nie prosiłam o nic Pana Wójta,  On mi nic nie obiecywał. Później chciałam być w

świetlicach.

Pan Sekretarz Gminy

Jak to nie. To nie praca? 

Pani Marta Ławińska 

Nie. Nie chcąc za to nawet wynagrodzenia, później to się tak zamieszało, coś z owymi śmieciami,

skąd, że ja żądałam 4 tysięcy, skąd? Gdzie? Pokażcie papiery, dajcie na piśmie. A ja Wam pokażę co

dałam później, dopiero po tym młynie. Także proszę Pana, Pan da mi pracę albo nie da pracy, to do

prawdy jest Pana sprawa, w Poznaniu nie w Mielniku.

Pan Dyrektor GOKSiR
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Przypominam Radnym jak konsultowali w kwestii umowy. 

Sołtys wsi Osłowo 

Tu na tej sesji Pani mówiła, że nie będzie pracować za 1800. Na sesji którejś, że Pani nie będzie

pracować za 1800, a więc chyba była jakaś rozmowa o pracę. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady

To nie jest sprawa na teraz. Dziękuję Wysoka Rado, składam wniosek o zamknięcie 12 punktu. 

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Wiceprzewodniczący  zamknął  XX  sesję  Rady  Gminy  w

Mielniku.  Dziękuję Państwu za udział. Zapraszam 12 marca na komisję i 22 marca na sesję. 

Na tym protokół został zakończony i podpisany.

Protokolant: 

Przewodniczący Rady Jan Zduniewicz      …........................................

Wiceprzewodniczący Rady – Władysław Stankiewicz …........................................


